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Dívky ze ZŠ Dolní Bousov, vítězky celorepublikového školního poháru, se mohly vyfotit 
s pohárem FIFA pro mistry světa během jeho krátkého pobytu v Praze
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Vážení spoluobčané, 

dovolte mi, abych vás informoval 
o tom, co se událo za uplynulé dva mě-
síce v našem městě a okolí. Až budou 
číst obyvatelé ulic Kolonie, K Piváku 
a Rachvalská nové číslo Bousováku, 
stavba, která omezovala provoz a život 
v těchto ulicích od listopadu 2013, bude 
u konce. Předání stavby je plánováno 
na 30. 4. 2014. Termín by měl být do-
držen, v průběhu stavby se nevyskytly 
žádné závažné problémy. Celkové ná-
klady na modernizaci těchto místních 
komunikací činí 4.428.528 Kč s DPH. 
72,5 % nákladů pokryla dotace z Regi-
onálního operačního programu (ROP) 
Střední Čechy, zbylé náklady hradí měs-
to z vlastního rozpočtu. Mimo rámec 
dotace byly opraveny chodníky v uli-
ci Kolonie a opraveno část veřejného 
osvětlení. V ulici K Piváku byl opraven 
chodník, byla vybudována nová parko-
vací stání. V ulici Rachvalská od auto-
servisu Kopecký k napojení na krajskou 
komunikaci se zmodernizovalo veřejné 
osvětlení. Ve všech zmíněných ulicích 
byly vyměněny navrtávací pasy k vodo-
vodním přípojkám a opraveny hydranty. 

Díky tomu, že ROP Střední Čechy 
vyhlásil v lednu 2014 poslední výzvu 
na získání dotací na modernizaci míst-
ních komunikací, se město pokusí zís-
kat finanční prostředky na další ulice, 
které splňují zadání ROPu. Jak jsem 
informoval v minulém čísle, jedná se 
o ulice Požárníků, Zahradní, Okružní 
a druhou část ulice Rachvalské od auto-
servisu Kopecký k železničnímu přejez-
du u Netolických. Žádost byla podána 
28. 4. 2014.

/pokračování na straně 2/
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Dívky Byly u poháRu pRo mistRy světa
Ve čtvrtek 6. března 2014 se v České 

republice na svém putování po světě za-
stavila zlatá trofej FIFA pro mistry svě-
ta v kopané. Hrát se o ní bude v červnu 
a červenci v Brazílii. Zlatou sošku vytvořil 
v roce 1974 italský klenotník Silvio Gazza-
niga, je vysoká 36,5 cm, váží šest kilogra-
mů a je vytvořena z osmnáctikarátového 
zlata. Soška je dutá – kdyby byla plná, 
vážila by okolo sedmdesáti kilogramů. Na 
malachitovém podstavci jsou vyryta jmé-
na všech mistrů světa od roku 1974. Trofej 
nahradila Zlatou Niké, kterou po třech ví-
tězstvích na světovém šampionátu získali 
do trvalého vlastnictví Brazilci (těm ji ně-
kdo ukradnul a patrně roztavil…).

Turné trofeje FIFA Coca Cola Trophy 
Tour začalo v září loňského roku v Rio de 
Janeiru. V průběhu devíti měsíců navštíví 
soška všechny země, které kdy získaly ti-

tul mistrů světa i země, ve kterých nikdy 
předtím nebyla – mezi nimi je i Česká re-
publika. Celkem trofej navštíví devadesát 
zemí, urazí 150 000 kilometrů a poté se 
vrátí do Brazílie. Cestuje soukromým le-
tadlem v doprovodu osmnácti osob. Na 
české území dosedlo letadlo v 11.08 a od-
létalo kolem třetí hodiny. Trofej FIFA tak 
u nás strávila necelé čtyři hodiny.

Z toho důvodu byla její prezentace 
v hotelu Mariott na pražském letišti pouze 
pro pozvané hosty. Mezi nimi byly i dívky 
z naší školy, vítězný tým Školského pohá-
ru (chyběla jen Johana Drahotová). Ocit-
li jsme se tak ve společnosti fotbalových 
legend (Josef Masopust, Josef Jelínek, 
Václav Mašek, Antonín Panenka) a fotba-
lových funkcionářů (šéf českého fotbalu 
Miroslav Pelta, trenér národního mužstva 
Pavel Vrba.         /pokračovaní na straně 5/
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Rozhodnutí budeme znát nejdříve na 
podzim. Podle toho se město rozhodne 
o dalších investicích do místních komuni-
kací ve zbylých lokalitách (Mírová, Spojo-
vací, lokalita pod Benzinkou).

Nyní několik informací o podaných 
žádostech o dotace z různých fondů. Kon-
cem února byla podána žádost o dotaci 
z ROP Střední Čechy na vybudování ví-
ceúčelového sportovního areálu v lokalitě 
Břízky. Jedná se o propojení areálu koupa-
liště a hřiště s umělým povrchem in-line 
dráhou (cca 850 m). Součástí projektu je 
i sportoviště pro požární sport. Zde bude-
me znát rozhodnutí o úspěšnosti žádosti 
zhruba za 4 až 5 měsíců. Chtěl bych po-
děkovat všem osloveným žákům ZŠ a ro-
dičům, kteří se podíleli na vypsané anketě 
o potřebnosti a využitelnosti projektu. 

Další dvě žádosti o dotaci byly podány 
15. dubna na Státní fond životního pro-
středí (SFŽP). První žádost se týká do-
vybavení areálu sběrného dvora. Žádáme 
o zařízení a vybavení, které máme nyní 
v nájmu nebo řešíme placenou službou. 
To samé se týká žádosti druhé, žádáme 
o dovybavení potřebnou manipulační 
technikou pro provoz kompostárny. Po-
slední žádost o dotaci se SFŽP se týká bu-
dovy radnice. Město zpracovalo a podalo 
žádost na zateplení a výměnu oken. Ke 
všem projektům bylo nutné zpracovat pro-
jektovou dokumentaci, rozpočty, různá 
požadovaná povolení. V nejbližších dnech 
bychom se měli dozvědět, jestli jsme byli 
úspěšní v získání finančních prostředků 
na projekty, na které jsme žádali loni na 
podzim v rámci vyhlášení grantů Středo-
českým krajem. Jedná se o rekonstrukci 
budovy vodojemu v Horním Bousově, dru-
hý projekt se týká výměny střešní krytiny 
a klempířských prvků na Kostele sv. Šimo-
na a Judy ve Vlčím Poli.

Nejvýznamnější zprávu a informaci, ze-
jména pro rodiče s malými dětmi, jsem si 
ponechal na závěr. V lednu letošního roku 
podalo město žádost o dotaci na ROP 
Střední Čechy na rozšíření MŠ v Dolním 
Bousově. Projekt řeší navýšení kapacity 
nabízených míst pro umístění dětí do MŠ. 
Problému se město věnovalo od poloviny 
roku 2013. Společně s vedením ZŠ byly 
vytipovány lokality a místa, které by spl-

ňovaly potřebné parametry pro rozšíření 
mateřské školy o jednu třídu (25 dětí). 
Nakonec byla vybrána varianta „Rekon-
strukce přízemí budovy č.p. 186“ (bývalé 
kadeřnictví naproti budově ZŠ). Na pod-
zim ing. Šína zpracoval projektovou doku-
mentaci na stavební úpravy včetně zázemí 
(vybavení, zahrada). 1. 4. 2014 řídící výbor 
Regionální rady Střední Čechy schválil fi-
nancování celkem 21 projektů, které řeší 
rozšíření MŠ v obcích a městech do 3 tisíc 
obyvatel. Náš projekt byl schválen a dopo-

ručen k financování. Zatím neznáme pro-
centuální poměr přiznané dotace a podíl 
prostředků z rozpočtu města. Nyní nás 
čeká co nejdříve zpracovat zadávací doku-
mentaci pro výběrové řízení, dále samotné 
výběrové řízení a poté realizace stavby. 
Odhadovaný termín realizace stavby je 
cca 6 měsíců. Uvidíme, jak se vše podaří 
zrealizovat. Postup prací a aktuální stav 
bude prezentován na webových stránkách 
města. 

Územní plán města - ve středu 
19. 3. 2014 se konalo v prostorách měst-
ského úřadu veřejné projednání. K návrhu 
územního plánu byly vzneseny námitky, 
které musí být řešeny zadavatelem územ-
ního plánu, tzn. Magistrátem Mladá Bo-
leslav. Do vyřešení námitek není možné 
územní plán předložit ke schválení zastu-
pitelstvu města. O dalším postupu a termí-
nech budou občané informováni. 

Jak jste si všichni určitě všimli, v měsíci 
březnu byl odstraněn dům č.p. 128 vedle 
pošty, který byl v havarijním stavu. Jaké 

jsou další plány s volným prostorem? Po-
zemek bude vyčištěn, dojde k odstranění 
zbylé zdi, pozemek bude zarovnán. Po 
diskuzi v rámci jednání rady města a za-
stupitelstva města budou volné pozemky 
určeny pro parkování. V současné době 
se zpracovává studie. Projekt by měl řešit 
zvyšující se nedostatek parkovacích míst 
na náměstí. 

V závěru měsíce dubna proběhl pláno-
vaný úklid města a jeho přilehlého okolí 
po zimních měsících. Tato akce navazuje 
na akci, která poprvé proběhla v roce 2013 
u příležitosti otevření nového sběrného 
dvora a kompostárny. Ve spolupráci s ve-
dením a žáky základní školy byly vyčištěny 
všechny příjezdové trasy do našeho města 
a místních částí. Veškerý nasbíraný odpad 
byl odvezen zaměstnanci města na sběrný 
dvůr a roztříděn do kontejnerů. Jsem rád, 
že takto můžeme přispět k očistě našeho 
města a ke zlepšení životního prostředí, 
ale toto by si měl uvědomit každý občan, 
který žije v našem městě a okolí.

O dalších aktivitách a novinkách zase 
v příštím čísle

Miroslav Boček
starosta města

Z p r a v o d a j  m ě s t a  D o l n í h o  B o u s o v a
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ZpRáv y 
Z RaDnice

vítání občánků
První letošní vítání nových občán-

ků Dolního Bousova se konalo v sobotu  
29. března v obřadní síni dolnobousovské 
radnice. Vítané děti, 5 holčiček a 6 chlap-
ců, se narodily od července do prosince 
2013. Přítomným rodičům gratuloval sta-
rosta Miroslav Boček, popřál jim a jejich 
dětem pevné zdraví, štěstí a hodně radosti. 
V slavnostním programu vystoupily s pás-
mem básniček a písniček děti ze základní 
školy pod vedením Ing. Jaromíry Muško-
vé. Po podpisu pamětní knihy si maminky 
odnesly květinu a pro děti byla připravena 
kniha.

Příští vítání občánků se uskuteční na 
podzim letošního roku, kdy se budou 
vítat děti narozené od ledna do června 
roku 2014.                          Marcela Jelínková



oDpaDový sloupek
Průměrná česká domácnost používá stá-

le víc elektrických spotřebičů. Když si doma 
uděláte jejich důkladnou inventuru, možná 
budete výsledným číslem překvapeni. Třeba 
si už ani nevzpomenete, kdy jste to všechno 
nakoupili. A víte, od kdy se ten který spotře-
bič v domácnostech vůbec používá?   

K nejběžnějším spotřebičům patří 
chladničky a mrazničky. Vynález umělého 
zmrazování předvedl poprvé skotský lékař 
a chemik W. Cullen už v roce 1756. Aby 
jeho umělé zmrazování fungovalo, mu-
sel otáčet klikou stroje. Není divu, že se 
lednice na tomto principu neujala. První 
lednici v dnešním slova smyslu vyrobila 
až americká firma GE. Lednice byla velmi 
drahá a zabírala příliš místa: hlučný mo-
tor a kompresor se umisťovaly do sklepa, 
zatímco chladicí box měl své místo v ku-
chyni. Prodala jich jen něco kolem stov-
ky. Teprve model Frigidaire z roku 1923 
se do kuchyně vešel celý. Koncem 30. let 

mělo už v USA ledničku 60 % domácností, 
zatímco v Evropě se ledničky dočkaly po-
dobného rozšíření až v 70. letech.

hit roku 1893: myčka nádobí
Myčky nádobí se u nás zatím takového 

rozšíření nedočkaly. Používá je zhruba 15 
% domácností. Hitem se stala díky světo-
vé výstavě v Chicagu roku 1893, patent 
na myčku získala v roce 1886 Američan-
ka J. Cochranová z Illinois. Zpočátku se 
myčky objevovaly hlavně v restauracích 
a na lodích, později v hotelích, začala si 
je pořizovat i armáda. Až o pár desítek let 
později zamířily do domácností.

sekačky na trávu mají dnešní podobu už 
60 let

Šedesáté narozeniny oslavila loni sekač-
ka na trávu v podobě, v jaké ji nejčastěji 
potkáte na českých zahradách. Tato rotač-
ní sekačka s jedním nožem otáčejícím se 

kolem svislé osy se poprvé objevila v roce 
1953. Vynález stroje, který jako první začal 
opravdu vážně konkurovat kose, je ale mno-
hem staršího data. Patent na něj získal 31. 
srpna angličan E. Budding. V podstatě jen 
zvětšil zařízení, kterým se v textilních to-
várnách sestřihoval drsný povrch látek po 
tkaní. V 90. letech 19. století pak vznikaly 
první motorové sekačky poháněné nejprve 
parními stroji a později benzinovými moto-
ry. První elektrická sekačka je z roku 1926. 

Výrobci elektrospotřebičů se dnes sou-
střeďují i na úspory – především energie 
a vody. Jedním z důležitých směrů dalšího 
vývoje je neustálý důraz na použití tako-
vých materiálů při výrobě, které při skon-
čení životnosti umožní jejich recyklaci 
v co největší míře. Recyklací elektrospo-
třebičů se ušetří až osmdesát procent elek-
trické energie, jelikož získání materiálu re-
cyklací je daleko levnější než jejich těžba 
přímo z nerostných surovin. Své vysloužilé 
elektrospotřebiče můžete k recyklaci zdar-
ma odevzdat v dolnobousovském sběrném 
dvoře.                                 Jindra Orságová

Zprávy z radnice
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pRo oBčany
Sběrný dvůr Dolní Bousov, lokalita Pi-
vák, v části Zahrádky

Vedoucí obsluhy sběrného dvora: 
Miroslav Hercík

Provozní doba: 
úterý  8:00 – 16:00
čtvrtek  8:00 – 18:00
sobota 8:00 – 12:00 

Sběrný dvůr je ZDARMA určen pro 
fyzické osoby, které mají trvalý pobyt 
v Dolním Bousově a místních částech 
(Bechov, Horní Bousov, Ošťovice, 
Střehom, Svobodín a Vlčí Pole), s vý-
jimkou právnických nebo fyzických 
osob oprávněných k podnikání. 
Odevzdání odpadu je prováděno na 
základě kontroly občanského průkazu. 
Objemný odpad nad 150 kg/rok, sta-
vební odpad nad 150 kg/rok a pneu-
matiky jsou zpoplatněny dle platného 
ceníku.

kul atá výRočí 1 .  poloviny Roku 
2014 Z Bousovsk a

19. 1. 1894 se na Petkovách narodil Václav 
Rýdl, který jako redaktor působil v několi-
ka českých novinách. Zemřel roku 1977.
25. 2. 1884 se narodil v Bechově význam-
ný činitel agrární strany a hasičského hnu-
tí na Dolnobousovsku a Sobotecku Josef 
Bobek, starosta Maštálkovy hasičské župy. 
Zemřel roku 1959.
17. 3. 1794 se narodil Josef Frencl, kato-
lický kněz a národní buditel. Působil jako 
kaplan v Dolním Bousově (1819-1825) a fa-
rář na Všeborsku (1825-1839). Byl žákem 
Bernarda Bolzana, členem Matice české. 
Zemřel roku 1839.
17. 3. 1874 zemřel v Mladé Boleslavi dol-
nobousovský rodák Karel Nechanský, uči-
tel, sbormistr a hudební skladatel.
21. 3. 1604 zemřel majitel kosteckého pan-
ství Oldřich Felix Popel z Lobkovic. Obno-
vil na Kostecku převahu katolické církve, 
mj. nechal postavit sobotecký chrám.
26. 3. 1894 se narodil v Dlouhé Lhotě 
Jindřich Tauber, lékař, malíř, entomolog 
a cestovatel. Věnoval se hlavně plastické 
chirurgii. Za 2. sv. války působil v naší 
zahraniční armádě na západní frontě. Ze-
mřel roku 1969 na svých cestách v Terstu, 
pohřben je v Libáni.

28. 3. 1884 se narodil v Třeboni MUDr. 
František Vaněk, dlouholetý dolnobousov-
ský lékař, hudebník a kulturní pracovník. 
Zemřel roku 1957.
13. 4. 2004 zemřel František Skramužský, 
dlouholetý ředitel Strojtexu
24. 4. 1864 se narodil v Horním Bousově 
František Kollátor, dlouholetý dolnobou-
sovský farář v období 1903-1938. Zemřel 
zde na penzi roku 1941.
9. 5. 1944 zemřel oblíbený dolnobousov-
ský učitel František Kučera, dopisovatel 
regionálních novin. Narodil se na Samšině 
roku 1896.
25. 5. 1944 zemřel markvartický farář Jan 
Hrachovina, v letech 1913-1920 (s výjim-
kou let 1. světové války) kaplan v Dolním 
Bousově.
2. 6. 1894 se narodil v Obrubách ing. arch. 
Vít Švandrlík, významný činitel hasičstva 
v našem kraji.
15. 6. 1904 zemřela v Dolním Bousově 
u své dcery Olgy paní Aloisie (Luisa) 
Čelakovská, roz. Knafová, vnučka bás-
níka Františka Ladislava Čelakovského 
a pracovnice ženského emancipačního 
hnutí.

Karol Bílek
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kRátce Z Bousovsk a
Baráčnický bál. V sobotu 15. 2. 2014 se 
navečer scházeli návštěvníci do Staročes-
ké restaurace v Dolním Bousově na ba-
ráčnický bál plni očekávání dobré zábavy. 
Těšili se i na tombolu, která byla bohatá. 
Zvláště dorty. O jeden dort byla soutěž 
v tanci s balonky. Bylo veselo. Hudba pěk-
ně hrála a čas rychle utekl a byl tu konec. 
Ani se nám domů nechtělo. Děkujeme 
všem sponzorům, kteří tombolu podpořili 
svými dárky. Též děkujeme zaměstnan-
cům Staročeské restaurace za příjemné 
prostředí a obsluhu.

Dana Karásková

naděje pořádá benefiční koncert. Dovo-
lujeme si vás pozvat na Benefiční koncert, 
který je pořádán u příležitosti 15. výročí 
založení pobočky Naděje v Mladé Bole-
slavi. Akce se koná ve středu 28. května 
od 17. hodin v kostele Nanebevzetí Panny 
Marie v Mladé Boleslavi. Na akci vystoupí 
regionální pěvecké soubory, sólisté a hu-
dební tělesa. V rámci programu bude před-
stavena činnost a historie střediska a vý-
znam činnosti této neziskové organizace. 
Výtěžek sbírky bude použit pro potřeby 
nízkoprahového denního centra a nocle-
hárny mladoboleslavské Naděje.

Bc. Ivona Horáková, 
vedoucí pobočky Naděje

pochod z Bousova do Bousova, sedmý 
ročník, pořádá Infocentrum Dolní Bousov 
v sobotu 17. května 2014. Jako obvykle to 
nebude klasický turistický pochod se star-
tem, cílem a průchodem několika kontro-
lami, ale vlastně společná procházka vy-
znavačů pohybu, kteří se chtějí podívat na 
několik pamětihodností v okolí Dolního 
Bousova. Odchod v 9 hodin od dolnobou-
sovské základní školy. Nejprve půjdeme 
do Vlčího Pole, kde si prohlédneme kapli 
sv. Šimona a sv. Judy. Po polních cestách 
přejdeme do Řitonic, kde si prohlédneme 
kostel sv. Štěpána. 

Další trasa povede k Jeskyni lásky, ukryté 
pod Mílovou hůrou v lese, na veselický ži-
dovský hřbitov a na Křižánky. Z tohoto mís-
ta povede trasa lesem zpět k Dolnímu Bou-
sovu, nad samotu u Schöftů. Celková délka 
pochodu je 15 kilometrů. Vhledem k faktu, 
že na trase nejsou hospody, doporučujeme 
vzít si s sebou pořádné občerstvení.                        

Miloslav Ječný

výstava okem ptáka. V galerii Na Faře 
vystavuje společnost BAART s. r. o. uni-
kátní fotografie Jiřího Částky pořízené 
z letů horkovzdušnými balony nad Českým 
rájem a libereckým krajem. V galerii bude 
nainstalováno cca 20 velkoformátových 
pláten formátu 60 x 90 cm. Výstava je sa-
mozřejmě prodejní, když budete chtít něco 
na zeď, stačí se domluvit v infocentru (lze 
vyrobit takřka libovolný formát na přání).
Výstava „Okem ptáka“ je soubor jedineč-
ných fotografií pořízených během letů hor-
kovzdušnými balony v letech 2011 – 2012 
nad malebnou krajinou Českého ráje, Li-
berce a okolí Ještědu. 

Snahou autora je zprostředkovat nevšední 
pohledy z ptačí perspektivy, které se na-
skytnou na tento překrásný region pouze 
„vyvoleným“ (pilotům a pasažérům moto-
rových i bezmotorových letadel), nyní také 
širší veřejnosti…

Vzduchoplavba balonem umožňuje, díky 
svému klidu a stabilitě, fotografovi dosta-
tek času na přípravu scény, zaostření a de-
tail. Výsledkem jsou nádherné fotografie. 
Přijďte od 22. 4. do 30.5. do galerie Na 
Faře a posuďte sami!               

Dita Říhová

pozvánky sportovního klubu. Dne 1. 5. se 
koná na stadionu v Dolním Bousově 
13. ročník fotbalového turnaje minižáků 
roč. narození 2003 a mladší „O pohár 
starosty města“. Začátek v 9.30. Pozvaná 
mužstva: Sporting MB, SK Židněves, TJ 
Luštěnice, Akuma MB, FK Dobrovice, 
Výběr OFS MB, Sokol Březno.

Dne 8.5. se koná na stadionu v Dolním 
Bousově již 5. ročník akce s názvem „Má-
jový turnaj starých gard“. Začátek v 10.00 
hodin. Obsazení turnaje bude upřesněno. 
Potvrzená mužstva Sokol Libáň, Dětenice 
a domácí stará garda. Poslední účastník je 
v jednání.                           

Miroslav Boček

v coca cola Školském poháru postoupily 
jen dívky. Zápasy 2. kola fotbalové soutěže 
Coca Cola Školský pohár přivedly na bou-
sovský fotbalový stadión klukům tři sou-
peře, dívkám jednoho. Kluci si v pondělí 
14. dubna poradili se ZŠ Velké Hamry 1:0 
(Filip Rejzek) a ZŠ Železný Brod 3:0 (Ma-
těj Svoboda 2, Jakub Šolc), ale nestačili na 
ZŠ Barvířská Liberec. S hráči libereckého 

Slovanu prohráli 0:5. Liberec porazil Velké 
Hamry 9:0 a Železný Brod 11:1 a suverénně 
postoupil do třetího kola. Druhá skončila 
ZŠ Dolní Bousov, třetí ZŠ Velké Hamry, 
která vyhrála nad Železným Brodem 1:0, 
přestože celý turnaj hrála o desíti. 

V úterý se měl hrát turnaj dívek, ale ZŠ 
Byšice a 7. ZŠ Mladá Boleslav svoji účast 
zrušily, proto se hrál pouze zápas mezi ZŠ 
Dolní Bousov a ZŠ Bezno. Domácí tým 
snadno vyhrál 9:0 (5:0), když se šestkrát 
trefila Denisa Skálová a po jedné brance 
přidaly Nikola Novotná, Veronika Píta 
a Zuzana Nocarová. 

Dívky, které před dvěma roky skončily 
druhé a vloni celou soutěž vyhrály, budou 
nyní čekat na los třetího kola.                    

Miloslav Ječný

turnaj v karetní hře prší. Dne 29. 3. 2014 
se uskutečnil V. ročník jarního turnaje 
v karetní hře Prší - Velká cena Penzionu 
Slunečno. Na 2. místě se umístil Luboš 
Hašlar z Bechova a na 4. místě Iveta Kver-
ková z Dolního Bousova. Podrobné výsled-
ky a fotogalerii si můžete prohlédnout na 
webových stránkách www.libosovice.cz.

Turnaje se účastnilo 28 soutěžících, vel-
kých i malých. Letos se přihlásilo i 7 no-
váčků a svou hrou zamotali hlavu nejed-
nomu již ostřílenému účastníkovi. Turnaj 
se hraje na 8 kol po 8 partiích. V každém 
kole u stolu hráli vždy bodově nejvyrov-
nanější hráči. Výsledky jednotlivých kol, 
rozpisy kol následujících i celkové výsled-
ky byly vždy přehledně zobrazeny. Všech-
ny partie přinášely radost ze hry a všich-
ni se nechali strhnout hrou. Protože bylo 
krásné počasí, některé partie se odehrály 
venku na sluníčku. Děkujeme všem za 
účast a těšíme se na podzimní turnaj.

V ceně startovného byl vydatný oběd, kte-
rý si každý pochvaloval. Děkujeme Petru 
Adámkovi a jeho kolektivu za vzornou 
obsluhu.

Oceněni byli všichni, navíc 10 nejlepších 
dospělých obdrželo medovinu a 10 nej-
lepších dětí tekutý karamel. Navíc ob-
držel malý dárek Jan Kverek za účast na 
všech turnajích (6 x účast) a Pepa Kyselo 
za vyrovnání rekordu 30 bodů za kolo 
(v 7. kole). Rozhodčí turnaje nemuseli řešit 
žádný problém.

Míra Vaněk
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uvařeno,  upečeno,  a co Dál?
Všeobecná jarní honba za ozdravením 

těla i duše, detoxikační kúry nebo snaha 
o zhubnutí – známe ten pocit, že se “něco” 
musí změnit. Lepší než radikální překopá-
ní celého životního stylu je pozvolná úpra-
va každodenních návyků. 

A proč nezačít právě od těch stravova-
cích? Jaro je tím nejlepším důvodem pro! 
I mírné úpravy jídelníčku přinášejí velké 
výsledky, cítíme se lépe, máme víc energie, 
jsme aktivnější.

Náš jarně-letní čtyřdílný cyklus zdra-
vého vaření je právě v polovině. Dvacítka 
paní a dívek (pánové jsou zatím nedůvěři-
ví) si už vyzkoušela polévky a svačinky ze 
zeleniny a luštěnin, příjemným bonusem 
byly pak semínkové krekry. Účastnice se 
dozvěděly i zajímavé informace z teorie 
výživy. Mluvilo se hlavně o zdravých tu-
cích, významu luštěnin a zeleniny a způ-
sobech jejich přípravy. 

V pravý čas, 14 dní před Velikonoce-
mi, jsme se pak vrhly na tradiční kvás-
kové pečení. Probraly jsme teoreticky 
i prakticky založení a vedení kvásku, 
význam kvásku ve výživě a jeho výhody 
oproti droždí. Věnovaly jsme se výběru 
správné mouky a poradily účastnicím 
lokální zdroje kvalitní mouky. Hlavním 
bodem praktické části bylo upečení něko-
lika bochníků kváskového chleba, neza-
nedbaly jsme ale ani milovníky sladkého 
a vytvořily špaldové muffiny a pohan-
kové lívanečky. S domácí marmeládou 

chutnaly skvěle! Prostor dostaly i dotazy 
a zkušenosti účastnic. 

Obě odpoledne uběhla rychlostí blesku, 
a my se už těšíme na další setkání. Pozor, 
došlo ke změně květnového termínu!

Sobota 31. 5. 2014 od 13 do 16 hodin na 
téma “Hlavní jídla – jak zasytit rodinu bez 
masa”

Jak nahrazovat živočišné bílkoviny 
rostlinnými, co a jak kombinovat, aby nám 
bylo dobře. 

Zásady vaření obilovin a luštěnin. 
Méně známé druhy obilovin.

Sobota 21. 6. 2014 od 13 do 16 hodin na 
téma “Milujeme sladké - dezerty”

Je možné upéct dort bez vajec a mléka? 
Osvědčené mlsání speciálně pro děti. Let-
ní chlazené dobroty.

Témata je možné absolvovat jednotlivě. 
Poplatek za jedno odpoledne je 220 Kč, 
platí se na místě. Zájemci se mohou hlá-
sit už teď na telefon 777 607 839 nebo na 
mail ja.vlachova@gmail.com. Vařit bude-
me opět ve cvičném bytě v dolnobousov-
ské základní škole (nad sportovní halou). 
Těšíme se na další milá setkání.

Jana Vlachová, Katka Králová

Dívky Byly u poháRu pRo mistRy světa
/pokračovaní ze strany 1/

S trofejí se mělo možnost vyfotit i ně-
kolik herců a zpěváků (Martin Dejdar, 
Stanislav Hložek) a řady manekýnek, te-
levizních sportovních redaktorů a celebrit 
společenského života.

Na úvod se konala tisková konference 
za účasti ředitele Coca Coly, fotbalového 
prezidenta Pelty a trenéra Vrby. Pak nasta-
lo čekání na trofej, která měla zpoždění. 
To jsem si já osobně za pomoci bousov-
ského starosty M. Bočka krátil sbíráním 
podpisů celebrit na fotbalový míč, který 
jsme dostali (takový, s kterým se bude 
hrát v Brazílii). Kolem půl dvanácté to 
vypuklo. Na podiu byla na podstavci soš-
ka, umístěná v ochranném obalu z plexi 

skla. Byla zakrytá černou látkou. Po krát-
kých projevech zástupce FIFA, pana Pelty 
a trenéra Vrby (oba mimochodem slíbili, 
že se český tým dostane na příští mistrov-
ství světa v Rusku) všichni společně trofej 
odkryli. A pak nastalo fotografování s po-
hárem pro mistry světa. Nejprve chilské 
legendy v čele s Masopustem, autor památ-
né bělehradské penalty Panenka, trenér 
Vrba a všichni další, kdo měli zájem o foto 
s nesmírně cennou trofejí. 

Dostalo se i na nás – nejprve společ-
né foto celého týmu, pak většina dívek 
jednotlivě. To vše za bedlivého dohledu 
ochranky trofeje. Fotografie byly asi po 
půlhodině hotové a k vyzvednutí. Čas do 
vyzvednutí fotek jsme si krátili sledová-
ním dalšího programu (tanec na brazilské 

motivy, fotbalové žonglování nebo maskot 
brazilského mistrovství pásovec Fuleco) či 
ochutnáváním mnoha dobrot, které velký 
raut nabízel. Kolem půl druhé byly posled-
ní fotografie vyzvednuty a odjeli jsme na 
pražské Výstaviště navštívit Matějskou 
pouť. Adrenalin na některých atrakcích 
byl pro dívky tečkou za dnem, jaký se asi 
již nikdy nebude opakovat.  Kromě zážit-
ků a fotek jsme si na památku odnesli i ně-
kolik cenných suvenýrů, které byly zhoto-
veny pouze k návštěvě poháru pro mistry 
světa v Praze. A vlastně i dvojitou svačinu, 
protože jsme omylem sebrali i svačinu ur-
čenou pro kluky z Javorníku, kteří na akci 
byli také (ve finále skončili čtvrtí, ale první 
tři školy nemohly z důvodu prázdnin). 

Miloslav Ječný

Účastnice kurzu tradičního kváskového pečení poslouchají přednášející K. Královou
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Je to vRaBčák neBo pRinceZna?
Zhasla skoro všechna světla a půdní prostor bývalé fary, který je nyní 
zrekonstruován, se mění v malé divadélko. Na podiu jsou osvětleny pouze 
kulisy zámku, a děti napjatě očekávají, co se bude dít.

V rámci projektu Březen – měsíc čtenářů přijelo do Dolního Bouso-
va loutkové divadlo Martínek z Libáně. Pro především dětské obecen-
stvo předvedl soubor pohádku Skákavá princezna. 

Začátek pohádky oznámil malý zvoneček, a všichni účastníci se 
dětem nejdříve představili. Lehce nastínily, oč vlastně půjde, a pak už 
se začaly dít věci. Princezna Jarmilka v růžových šatečkách, její otec 
pan král, zlý kouzelník s velkým kloboukem, vdavek chtivá ježibaba, 
statečný princ Jiří a jeho bujný kůň. Všechny tyto postavy se během 
téměř hodinového představení na jevišti pravidelně střídaly.

Celá hra je prokládána písničkami s jednoduchým textem, kterému 
porozumí i ti nejmenší. Je to vlastně loutkový muzikál o začarované 
princezně a putování prince Jiřího za zrušením skákavého kouzla. 
Vdavek chtivá totiž nebyla jen ježibaba, ale i zlý kouzelník, a jelikož 
jej spanilá Jarmilka nechtěla, začaroval její chůzi ve skoky.  Ale jak 
to v pohádce bývá, všechno dobře dopadlo. Princ si vzal princeznu 
a věřte nebo nevěřte, ježibaba si vzala zlého kouzelníka a pak už zase 
zvonil zvoneček. 

Marionety jsou voděny na černém pozadí a jen lehké stavitelné kuli-
sy dotvářejí scénu, aby divák lépe odhadl, zda je princ ještě na zámku, 
či už v lese u kouzelníka, kde je poněkud smutná květinová zahrádka 
z proměněných nebožáků, co si dovolili zaklepat na jeho bránu.

Přístup celého souboru k hranému projevu je velkorysí a připomí-
ná dřívější kočovná divadla. „Pohádku Skákavá princezna se nám zde 
hrála dobře i přesto, že jsme měli nějaké technické problémy s kouzel-
níkem a pak tedy, jeviště je zde opravdu velmi malé, jsme zvyklí hrávat 
na velkém prostoru,“ řekl režisér a dramaturg hry Skákavá princezna 
František Grossmann a doufá, že budou moci brzy sehrát na prknech 
dolnobousovského mini-jeviště opět nějaký ten kousek z jejich reper-
toáru. 

Zuzana Zemanová

ahoJ kluci moc často neřík á
Když jsem ředitelku dolnobousovské 

základní školy Kateřinu Karnovou žádala 
o rozhovor, spráskla ruce a její výraz pro-
zradil, že je nerada středem pozornosti. 
Za pár dní jsme ale spolu seděly v malých 
křesílkách ředitelny a moc příjemně si 
spolu povídaly.               Zuzana Zemanová

Jako každé malé dítě sní o svém budoucím po-
volání, o čem jste snila vy, jako malá holka? 

Chtěla jsem být sekretářkou, pak zdra-
votní sestrou, a taky učitelkou. Nakonec se 
mi splnilo všechno, zdravotní sestrou jsem 
byla, učím nyní a sekretářkou jsem vlastně 
taky, protože to množství papírů a ta byro-
kracie, kterou musím neustále zpracovávat, 
mě ubíjí. To je to jediné, kvůli čemu bych 
byla ochotná s tím skoncovat ze dne na den. 

Jak by podle vás měla vypadat ideální ško-
la?

V ideální škole by podle mě měla vlád-
nout příjemná atmosféra, učit by zde měli 
usměvaví učitelé bez předsudků a starostí, 
ale hlavně by to měla být škola zaměřená 
na děti. Jde především o to, aby výuka ko-
respondovala s dobou, která je nyní aktu-
ální. Žijeme v počítačové době a je nutné, 
jim vše podat tak, aby jim učivo bylo blíz-
ké, přijatelné. 

Stává se dolnobousovská základní škola 
ideální?

Myslím že, ano, určitě, ale je to běh na 
dlouhou trať. Toto nejde změnit za pár mě-
síců, je to na roky a možná ani celé moje 
funkční období na to nebude stačit.  

Nedá mi se nezeptat na váš názor na nyní 
tolik propagovaný jiný styl výuky, kde ne-
jsou známky, ale jen slovní hodnocení. Zto-
tožňujete se s tímto směrem?

Já bych řekla, že by to slovní hodnocení 
mělo být i v klasických školách. Jednou za 
čtvrtletí by měli mít děti možnost jednak 
se samy zhodnotit, a pak by je měl také 
hodnotit jejich kantor. Aby byla zpětná 
vazba. Pomůže jim to uvědomit si, kde 
mají slabiny, a kde jsou šikovní. 

Takže vidíte jako ideální kombinaci zná-
mek i slovního hodnoceni?

Ano. Známky bych určitě nerušila, pro-
tože my jsme jako národ nějak nastavení, 
jsme zvyklí na disciplínu. Tyto metody 
vycházejí především ze zahraničí, ze zá-

Herci libáňského Divadla Martínek při představení Skákavá 
princezna v podkroví knihovny
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padních zemí, kde je daleko uvolněnější 
morálka a děti jsou od základu vychovány 
jinak než u nás. Rozhodně je nutná komu-
nikace mezi žákem a učitelem. Pokud do-
stane dítě pětku a má pocit, že neprávem, 
nesmí se stydět zeptat na důvod, a naopak 
kantor by mu měl vysvětlit, proč ji dostal. 
Vzájemný dialog je to nejdůležitější. 

Určujete zde kantorům, kterou metodou 
zde mají učit?

Ne, neurčuji. Kantoři si mohou vybrat. 
Máme zde zastoupenu klasickou metodu 
čtení, genetickou metodu čtení a někteří 
učitelé pro svoji výuku využívají moderní 
učebnice z nakladatelství Fraus. Přícho-
dem mladších vyučujících je vidět větší 
otevřenost k žákům i novým technolo-
giím. Máme zde samozřejmě i starší kan-
tory, kteří zvládají generační přechod per-
fektně, ale také narážíme na zatvrzelost, 
na to, že mnohdy je něco nového odsouze-
no dřív, než se to zkusí. 

Je vidět nějaký rozdíl mezi dětmi, které 
jsou vzdělávány odlišnými metodami?

Nikdy se netrefíte tak, aby metoda jed-
noznačně vyhovovala celé třídě. U žáků, 
kteří se učí tzv. podle Frause, je vidět, 
že mají daleko větší logické uvažování. 
Genetická metoda čtení je zase úžasná 
v tom, že se prvňáčkové během pár měsí-
ců naučí číst. Pak teprve se učí jednotlivá 
písmenka psát.

Kde vidíte největší rozdíl mezi výukou nás, 
dnes už dospělých a dnešních dětí?

Jednoznačně je zde rozdíl v mediální 
technice. My měli jen frontální výuku 
a nyní je mediální boom a mnohdy mám 
pocit, že jsou jím děti doslova přesyceny. 
Daleko více dnes mohou děti rozvinout 
svou osobnost, je velké množství možnos-
tí, kam jít studovat dál. Na druhou stranu, 
my měli více zodpovědnosti sami za sebe, 
vůči rodičům. Dnešní děti jsou směrovány 
rodiči mnohdy celý den, všude jsou dove-
zeny auty, a nemají pak sílu najednou pře-
vzít tu zodpovědnost.

Nově je možnost navštívit školního psycho-
loga, kdo inicioval jeho příchod, a jak se 
osvědčil?

Byla to moje iniciativa a jsem za to moc 
ráda. Hodně ho využívají rodiče, kteří by 
za jiných okolností určitě odbornou po-
moc nevyhledali, protože by nikoho ne-
hledali, nikde by se neobjednávali a dítě 
by muselo do cizího prostředí. Vznikne-li 

zde například nějaký vztahový problém, 
můžeme jej řešit hned, domluvit třeba pře-
dem strategii a najít řešení. Vždy se hledá 
důvod, proč se to dítě tak chová, snažíme 
se mu pomoct. Také je dobré, že vysvětle-
ní žák slyší od někoho jiného, a ne jen od 
rodiče a či učitele. Psycholog je nám všem 
velkou pomocí. 

U letošního zápisu prvňáčků byla opět vel-
ká fronta a jinak tomu nebude ani v letech 
následujících, jak se vypořádáte se stále 
vzrůstajícím počtem školáků?

Spolupracujeme s matrikou a pečlivě 
sledujeme počty narozených dětí, aby-
chom měli přehled, kolik asi bude v násle-
dujících letech dětí. Ještě, asi čtyři, možná 
pět let, bude nutno otevírat po dvou prv-
ních třídách, ale potom ten počet opět kle-
sá. Kapacita školy je nyní dostatečná pro 
zdvojení všech ročníků, takže s prostory 
nebude problém.

Horší situace je asi ve školce, jak tam vidíte 
problematiku narůstajícího počtu dětí?

Tam je situace malinko odlišná, ale po-
kud všechno dobře dopadne a bude nám 
poskytnuta dotace, tak od ledna, maxi-
málně od února roku 2015 bude navýšena 
kapacita o další třídu. To znamená o dal-
ších 25 dětí. V současné době je ve školce 
82 dětí. Prostory by poskytlo město a ve 
chvíli, kdy nebude poptávka ze strany škol-
ky o nový prostor, využije je škola pro pro-
voz družiny. Jednalo by se o rohový dům 
naproti škole, kde je k dispozici i velký 
prostor zahrady. 

Dojde k nějaké změně také v jídelně školy 
a školky?

Na určitých změnách ve školní jídelně 
se intenzivně pracuje. Vznikla stravovací 
komise a v blízké budoucnosti mě čeká ná-

vštěva okolních základních škol, abychom 
získali nějaké zkušenosti, a na jejich zákla-
dě mohli upravit stávající provoz. 

Jak se řídí především ženský kolektiv?
Není to úplně jednoduché, a moc mě 

tuhle potěšilo, když jsem přišla do sborov-
ny a mohla říct: “Ahoj kluci“, to už se mi 
dlouho nestalo. Máme zde bohužel jen dva 
učitele, ale je to především otázkou finan-
cí, proč je kolektiv výhradně ženský. 

Jak vycházíte s vaším zřizovatelem, kterým 
je město Dolní Bousov?

Chtěla bych jim poděkovat, neboť vy-
cházíme opravdu velmi dobře. Jak z hle-
diska finančního, tak i morálního. Jsem 
moc ráda, že si město uvědomuje, že zá-
kladem dobré obce je škola. Právě díky 
jejich vstřícnosti jsme nadstandardně vy-
baveni. Máme velkou počítačovou učebnu, 
nové lavice a pět tříd s interaktivní tabulí.  

Z. Zemanová

Rychlopalba otázek
1. Jste sova nebo skřivan?
Skřivan. Večer mi už nikdo nevolá, 
protože všichni ví, že v 21 h už jsem 
v posteli. Ikdyž k stáru si ráda po-
spím. (smích)

2. Oblíbené roční období?
Jaro.

3. Oblíbená barva?
Zelená.

4. Ideálně strávený volný čas?
Jízdou na kole, na in-linech, nebo na 
zahrádce.

5. Kniha, kino, divadlo?
Mám ráda všechny tři. Čtu především 
kriminálky, do divadla nejraději na 
komedie a v kině dávám přednost čes-
ké tvorbě.

6. Kdy jste se naposledy od srdce za-
smála?
Asi před čtrnácti dny jsem byla v Be-
nešově na školení ředitelů, mělo to 
být rozloženo do celého roku a první 
věta školícího pracovníka byla: „Ten-
to mentoring není určen pro ředitele 
škol“. 

Mgr. Kateřina Karnová, od září 2013 ře-
ditelka ZŠ Dolní Bousov
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sBoR DoBRovolných hasičů ZhoDnotil svoJi  činnost
SDH Dolní Bousov zhodnotil svoji čin-

nost v uplynulém roce 2013 na valné hro-
madě, která proběhla 11. ledna 2014 v sále 
Staročeské restaurace. Pozvání na VH při-
jali: starosta města pan Miroslav Boček, 
velitel stanice HZS Mladá Boleslav mjr. Bc. 
Jaroslav Prelovský, člen výkonného výboru 
Okresního sdružení hasičů Čech, Moravy 
a Slezska pan Václav Červinka, zástupci 
SDH Horní Bousov p. Fryč a p. Kindl. 

SDH Dolní Bousov má k 31. 12. 2013 
74 členů, 38 mužů, 22 žen a 19 mladých 
hasičů (6 – 17 let). Nejvíce činností samo-
zřejmě vykazuje Jednotka sboru dobrovol-
ných hasičů, která čítá 24 členů.

Zprávu o činnosti jednotky při zásazích 
u požárů, technických zásazích a o dalších 
akcích sboru předložil velitel jednotky Pa-
vel Nechanský. Zde je ve zkratce uvádíme:

Požáry a technické zásahy – 1. ledna asi-
stence při novoročním ohňostroji na ryb-
níku Pískový, 30. ledna zásah při povodni 
v lokalitě Kaliště, 10. února zásah při po-
žáru nádražního domku v Obrubcích, 30. 
dubna asistence při pálení „Čarodějnic“, 5. 
května výjezd k záchraně tonoucího děc-
ka ve Vlčím Poli, 10. června zásah při po-
vodni na Mladoboleslavsku – čerpání ze 
zatopených sklepů v obci Jemníky, 29. čer-
vence likvidace spadlého stromu na silnici 
směr Matice, 24. srpna likvidace požáru 
kontejnerů na separovaný odpad v ulici 
Požárníků, 7. prosince asistence při akci 

Mikuláš 2013, 22. prosince likvidace po-
žáru RD v ul. Zahradní. V průběhu roku 
se jednotka zúčastňovala odborné přípra-
vy pořádané HZS Mladá Boleslav, nebo 
velitelem jednotky.

Akce sportovní a kulturní - 2. února 
Hasičský ples, 2. dubna byla v klubovně 
hasičské zbrojnice otevřena výstava mo-
delů letadel a lodí zorganizovaná J. Ho-
šicem, 13. dubna proběhl sběr železného 
šrotu. 22. června, 27. - 28. července a 11. 
srpna asistence při pořádání závodu auto-
krosu v kategoriích od Racer Bugy až po 
mezinárodní mistrovství ČR. 18. května 
jsme se zúčastnili okrskové soutěže v po-
žárním sportu na Rohatsku, soutěžilo 
družstvo mužů, družstvo žen a 2 druž-
stva mládeže. V prosinci uspořádal P. 
Nechanský výstavu Betlémů v klubovně 
hasičské zbrojnice. Během roku členové 
SDH prováděli odkalování městského vo-
dovodu, čištění vodojemů, údržbu a opra-
vy hasičské techniky.

Starosta města ve svém vystoupení po-
děkoval členům SDH za práci konanou ve 
prospěch města i všech občanů. Velitel sta-
nice HZS Mladá Boleslav kladně ohodno-
til spolupráci s naší jednotkou při zásazích 
u požárů a při červnové povodni.

Můžeme konstatovat, že spolupráce 
s vedením města je trvale na velice dob-
ré úrovni. Postupně se zdokonaluje vyba-
vení a výstroj jednotky. V roce 2013 bylo 

pro JSDHO zakoupeno plovoucí čerpadlo 
Honda, elektrocentrála, odvlhčovač vzdu-
chu, motorové kalové čerpadlo pro JPO 
Horní Bousov.     

Pavel Kula, starosta SDH

motto: kdy, kde (a s kým) správně pít Rakiji
Ovocná pálenka, typická pro Balkánský poloostrov, s prokazatelně léčivými účinky. Ačkoliv s destilací přišli jako první Arabové, 
od 14. století ji italští mniši používali jako aqua vitae, alchymisté se jí dokonce pokoušeli využít při výrobě Lapis philosopho-
rum (kámen mudrců). V Chorvatsku se jí prodává hned několik druhů: z hroznového vína (resp. slupek vinných bobulí) se 
pálí Loza, se středomořskými bylinami na dně láhve se pije Travarica - pánové, je vynikající na bolesti zad! Oblíbená je i Kruš-
kovica (nebo též Viljamovka), pochopitelně nesmí chybět Šljivovica, Orahovica a mnohé další – zkrátka kudy teče, tudy léčí! 
... začněte i Vy svůj den s panákem vychlazené pálenky 

Nabízí se třeba chorvatské Baško Polje:
* koncem srpna, mezi 22. - 31. 8. tam už tolik neuslyšíte křik dětí
* voda Jadranu bude patřičně prohřátá
* cena ovoce již prokazatelně nabere sestupnou tendenci.
 
Stačí se přihlásit u paní Hošicové (to máte za rohem) nebo napsat mail:
vera.hosicova@seznam.cz , ten máte po ruce stejně jako mobil 602 877 322.
* cena přijatelná: 9.250 Kč/osobu ve 2lůžkovém pokoji (osoby ve 3lůžkovém pokoji a děti mají slevu) 
* v ceně kromě dopravy z / do Bousova je i 7x polopenze s bufetovou snídaní, večeře nabízí výběr ze 3 menu 
* jen 100 metrů vzdálená oblázková pláž s pozvolným vstupem do moře se bude po druhém panáku hodit! 

Nepromarněte svoji příležitost a přihlašte se zavčas – poslední místa jsou k dispozici nejdéle do 20. 5.! 

Vážená paní, vážený pane,

dovolte, abychom Vás co nejsrdečně-
ji pozvali na oslavu 

120. výročí založení 
sboru dobrovolných hasičů 

vlčí pole
Oslava se bude konat v sobotu 31.5. 
ve Vlčím Poli. Při této příležitosti 
proběhne od 9. hodin netradiční 
soutěž v požárním sportu. Přijďte s 
námi oslavit výročí a povzbudit vlčo-
polské soutěžící.

Program: 
 netradiční soutěž v požárním 

sportu + štafeta
 ukázky současné techniky HZS 

a historické techniky
 ukázky PČR a ZS Středočeského 

kraje
 program pro děti s atrakcemi
 celodenní hudební produkce Jo-

sefa Kodrika
 občerstvení po celý den zajištěno

Se srdečným pozdravem se těšíme 
na Vaši účast.

placená inzerce
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Školní okénko
Den s vědou

V pátek 7. 3. 2014 proběhl ve škole Den 
s vědou. Projekt Otevřená univerzita při-
jeli žákům 2. stupně představit vědečtí 
pracovníci a studenti Technické univerzity 
v Liberci. Žáci i učitelé měli možnost na-
hlédnout spolu s nimi do nanosvěta a vy-
robit si nanovlákno, poznat, k čemu jsou 
dobré chytré materiály, rozebrat a složit 
motor a také objevit, jak se věda inspiru-
je přírodou. Největší ohlas zaznamenala 
chemie bez hranic - pokusy s tekutým du-
síkem, levitace, řez do živého, hoření po-
meranče a  výroba „sloní pasty“ byly přija-
ty s nadšením. Pochvalu si zaslouží nejen 
bezchybně připravený tým pracovníků 
univerzity, ale také naši žáci - za zvídavost 
a u některých pokusů také za nebojácnost. 

Mgr. Vendula Budínová

lyžařský kurz
V týdnu od neděle 23. února do sobo-

ty 1. března 2014 se přes nepřízeň letošní 
zimy konal školní lyžařský kurz. Původně 
naplánovaný kurz v lednu na tradičním 
místě v Horní Malé Úpě byl zrušen z důvo-
du nedostatku sněhu. S optimismem jsme 
doufali ve zlepšení sněhových podmínek. 
Bohužel náš ubytovatel v Horní Malé Úpě 
již neměl volný náhradní termín, takže 
jsme začali hledat ubytování jinde. Poda-
řilo se – našli jsme ubytování a sjezdovku 
v Horní Úpě.

Se sněhem to vypadalo stále špatně, tak-
že jsme do poslední chvíle váhali, zda kurz 
odvolat nebo ne. Na základě informací zve-
řejňovaných na internetových stránkách 
provozovatele sjezdovek o množství sněhu 
jsme nakonec v neděli 23. února po půl dru-
hé odpoledne vyrazili směr Krkonoše.

Po příjezdu do Horní Úpy se nám na-
skytl pohled, který bychom čekali spíše 
o měsíc až měsíc a půl později – holé strá-
ně a pouze pruh sněhu na sjezdovce. Díky 
nedostatku sněhu nám zavazadla odvážela 
jakási taxislužba (čtyřkolka na pásech) 
celkem asi hodinu a půl (jel 5x).

Ubytováni jsme byli v penzionu Mileta, 
jídlo bylo velmi dobré, ubytování ucházejí-
cí. Na sjezdovku (Portášky) jsme chodili 
cca 400 m pěšky, lyže a sjezdové boty na 
rameni a na zádech (popř. v ruce). Dopole-
dní lyžování bylo celkem dobré, sjezdovky 
upravené, ale po jedenácté hodině začínal 
být sníh těžký a na sjezdovce se tvořily 
plotny a boule.

Ve středu jsme měli „odpočinkové“ od-
poledne – lyže jsme nechali v lyžárně a udě-
lali jsme cca 5-ti kilometrový okružní po-
chod kolem lyžařského areálu. Ve volném 
čase měl každý pokoj na jeden den připra-
ven večerní program, děti mohly na chatě 
hrát biliár a stolní tenis. Letos bylo na kur-
zu 5 dětí, které stály na lyžích poprvé.

I přes některé nedostatky způsobené 
malým množstvím sněhu si děti lyžařský 
kurz užily a cíl kurzu – naučit se lyžovat – 
byl splněn.                                Mgr. Jiří Kužel

Úspěšné okresní kolo Biologické 
olympiády

Okresní kolo Biologické olympiády 
proběhlo v Mladé Boleslavi 26. 3. 2014 
(kategorie C) a 8. 4. 2014 (kategorie D). 
V kategorii C určené pro žáky 8. a 9. roční-
ku naši školu reprezentovali Anita  Bonko-
vá, Gabriela Víchová a Ondřej Hlaváček. 
Nejlépe si vedla Anita Bonková, která se 
umístila na 11. místě v konkurenci 30 zú-
častněných soutěžících. 

Výborných výsledků dosáhly soutěžící 
v kategorii D pro žáky 6. a 7. ročníku. Re-
prezentovaly nás Anička Bartková, Míša 
Špytková a Zuzka Nocarová. 

Nejlépe si vedla Anička Bartková, která 
se umístila mezi 25 soutěžícími z celého 
Mladoboleslavska na postupovém 3. místě 
a bude naši školu reprezentovat v krajském 
kole Biologické olympiády. V první desít-
ce se na velmi dobrém 6. místě umístila 
i Míša Špytková.

Všem soutěžícím děkujeme za výbornou 
přípravu, perfektní zpracování vstupních 
prací pro okresní kolo a vzornou reprezen-
taci naší školy. Aničce pak držíme palce 
a přejeme hodně štěstí v krajském kole BIO.

Mgr. Vendula Budínová, 
Mgr. Lukáš Sedláček

lidice pro 21. století
Naše škola se zúčastnila „Lidic“ už po-

šesté! Letos se konal už 9. ročník meziná-
rodní internetové soutěže „Lidice pro 21. 
století.“ Naše škola obsadila krásné třetí 
místo za Gymnáziem Frýdlant a Gym-
náziem Louny. Mezi základními školami 
jsme byli první. 

Poděkování si zaslouží všichni žáci, 
kteří, jak je vidět, přistupovali k plnění za-
daných úkolů zodpovědně, i učitelé, kteří 
dobře motivovali děti k napsání slohových 
prací a vypracování testu z historie.

Co jsou „Lidice pro 21. století“? Vědo-
mostní soutěž, kterou vyhlašuje Památník 
Lidice, Ústav pro studium totalitních re-
žimů a Filozofická fakulta UK Praha. Je 
určena dětem a mládeži z celého světa 
ve věku 10 - 19 let. Jejím cílem je přispět 
k uchování památky občanů středočeské 
obce Lidice, zavražděných nacisty v roce 
1942, a k prohlubování znalostí nejmladší 
generace o historických událostech vzta-
hujících se k 2. sv. válce a k nacistickým 
totalitním režimům 20. století.

Z tiskové zprávy: „Přihlášen ve správnou 
chvíli a odměněn za svou píli aneb 1000. při-
hlášený! Naším letošním 1000. přihlášeným 
účastníkem soutěže se stal Filip Rejzek z Dol-
ního Bousova. Za odměnu mu zasíláme kni-
hu z produkce Památníku Lidice.“

Letošního ročníku se zúčastnili žáci od 
páté do deváté třídy. V této soutěži mohou 
žáci zúročit to, co znají, mohou zúročit 
své zkušenosti z práce na počítači, nau-
čí se vyhledávat určité informace a dále 
s nimi pracovat. Účast v soutěži jim také 
dává pocit, že udělali něco navíc a že zís-
kali nové zkušenosti i vědomosti. 

Soutěž Lidice pro 21. století nás zaujala 
svým obsahem. Z praxe víme, že téma dru-
hé světové války obecně žáky velmi zajímá, 
a myslíme si, že je nutné připomínat si udá-
losti, které se dotýkají českých dějin a při-
nášejí svědectví o tragice a hrůzách války. 
Navíc naši žáci určitě uvítali elektronickou 
formu soutěže a možnost pracovat s in-
ternetem. Soutěž přináší potěšení i nám, 
učitelům. I nás obohacuje novými poznat-
ky a zkušenostmi. Se slohovými pracemi, 
dějepisným testem a počítačem letos dětem 
pomáhaly paní učitelka Ingrid Mendlíková, 
Šárka Švábková, Helena Pánková, Vlaďka 
Nocarová a Jindřiška Sůvová.            

Mgr. Ingrid Mendlíková

Školní okénko

Anička Bartková se umístila na 3. místě 
okresního kola biologické olympiády
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neJpilněJŠí čtenáři
V rámci kampaně Březen - měsíc čtená-

řů jsme 1. března 2014 vyhlásili, že letos 
hledáme nejen tzv. Čtenáře roku, ale také 
celé čtenářské rodiny. Nejpilnějším čtená-
řem byl i letos s velkým náskokem pan Mi-
roslav Buriánek se 275 přečtenými kniha-
mi. Pan Buriánek tímto vítězstvím popírá 
celostátní statistiky, podle kterých v České 
republice čtou výrazně více ženy. Mezi že-
nami se v roce 2013 rozečetla nejvíce paní 
Vladimíra Žapková, která si během roku 
přišla do knihovny vypůjčit 201 knih. 

A že děti málo čtou? Ruku na srdce 
– jednu knihu každý třetí den, kdo z nás 
to přečte? Ani já ne, ale Kristýna Veselá 
z páté třídy ano. Ta si v loňském roce při-
šla do knihovny pro 127 knih! Největším 
čtenářským nadšencem mezi chlapci byl 
Lukáš Olbrich. A co je na tom nejzajíma-
vější? Lukáš loni se čtením teprve začínal 
– dnes je to druhák, ale do června 2013 
navštěvoval ještě první třídu a do konce 
roku stihl přečíst neuvěřitelných 75 knih. 

Gratulujeme a přejeme, ať těmto čtená-
řům vztah ke knihám vydrží i ve věku 
pozdějším, kdy se objeví spousta jiných 
zájmů, ale i povinností, a čas na čtení se 
bude jen těžko hledat.

Jak jsem již předeslala v úvodu článku, 
hledali jsme také nejpilnější čtenářskou ro-
dinu. Kritériem výběru bylo množství vý-
půjček evidovaných v knihovním systému 
Clavius a registrace v knihovně jak alespoň 
jednoho z rodičů, tak i dítěte. Pomyslný ti-
tul Čtenářská rodina roku 2014 si jistě za-
slouží rodina Špytkových. V naší knihovně 
je registrována babička Libuše, maminka 
Hana a dcery Michaela a Kateřina. Dohro-
mady si v loňském roce půjčily 279 knih. 
Jako poděkování za využívání knihovnic-
kých služeb budou při své další návštěvě 
odměněny jak jinak než knihami. Pro za-
jímavost – jedinou „úplnou“ čtenářskou 
rodinou registrovanou v naší knihovně je 
rodina Kárových, protože zde má průkaz-
ku do naší knihovny i mužská část rodiny.  

uveDení malých čtenářů Do světa fanta Zie
První třída, první čtení, první knížky... 

I letošní prvňáci se v září začali učit 
číst - poznávali písmenka, četli první slova 
a krátké texty. 

Zanedlouho se dostanou k přečtení 
své první knížky a postupně, nenápadně 
se z nich stanou čtenáři. Slavnostní pa-
sování na čtenáře za účasti rodičů a zá-
jemců z řad veřejnosti proběhne v pro-
storách městské knihovny 5. 6. 2014 

v odpoledních hodinách. Děti budou po 
čtenářském slibu králem Knihoslavem I. 
pasovány na čtenáře a přivítány v Řádu 
čtenářském. 

Celá tato akce probíhá ve spolupráci se 
základní školou. 

Každý malý čtenář dostane na památ-
ku Čtenářský list a knihu, kterou vydalo 
ministerstvo kultury speciálně pro letošní 
prvňáčky.

Cílem tohoto projektu, který se stal 
v naší knihovně tradicí, je rozvoj četby, vy-
tvoření základních návyků pravidelného čte-
ní a upozornění na možnost půjčování knih 
v naší knihovně. Knihovna nabízí dětem 
klíč, který otevírá dveře k aktivní zábavě 
i poznání. Četba rozvíjí slovní zásobu dítě-
te a jeho fantazii. Obrázkové knížky, první 
čtení a další materiály pomohou prvňáčkům 
vstoupit do světa, který nemá hranice.

čtenářsk á Dílničk a
V rámci Března – měsíce čtenářů jsme 

se snažili do prostor knihovny nalákat i nej-
menší, zatím ještě nečtenáře (děti předškol-
ního věku), a probudit v nich zájem o kni-
hy. Každý pátek po celý březen byla pro 
děti připravena čtecí dílnička. Na děti čekal 
pokaždé jiný příběh. První byl o strachu, ve 
druhém jsme díky Křemílkovi a Vocho-
můrkovi poznali všechna čtyři roční obdo-
bí, ve třetím jsme prožili Muminkův naro-
zeninový den a v závěrečném čtvrtém jsme 
hledali Žbluňkův ztracený knoflík. Každé 
čtení bylo zakončeno tvořením, které bylo 
tematicky propojené s daným příběhem. 

Zájem z řad malých nečtenářů a hlav-
ně jejich maminek nás mile překvapil, po 
pozitivní zpětné reakci jsme se rozhodli 
v dílničce pokračovat. 

Od 2. května tedy opět čteme s nečte-
náři pravidelně každý pátek od 9 do 10 
hodin. 

Tato čtecí dílnička byla a bude zací-
lená na děti, které ještě nebyly přijaty 
k předškolnímu vzdělávání, ale nepřišly 
zkrátka ani ty, které už do mateřské škol-
ky chodí. 

Všechny tři školkové třídy absolvovaly 
čtení o Křemílkovi a Vochomůrkovi.


knižní novinky

Výběr zajímavých knih pořízených 
za poslední dva měsíce do knihovny:

Dětská literatura:
 Jak Egu dojel až na konec světa - T. 
Václavková

 O Kanafáskovi - G. Miklínová

 Čí jsou to stopy – B. Amelia

 Šmoulové na plovárně - Peyo

Beletrie pro dospělé:
 Volání kukačky – R. Galbraith (pseu-
donym J.K. Rowlingové)

 Manžel, který štěká, taky kouše - A. 
Jakoubková   

 Máma pro Veroniku – T. Keleová-
-Vasilková

 Hostitel – S. Meyer

 Posedlí – R. Sobota

 Andělé a démoni - D. Brown

naučná literatura:
 Jedinečný Český ráj – Z Mrkáček

 Proč muži neposlouchají a ženy 
neumí číst v mapách - A. Pease

 Černá kniha církve - M. Hebeis

 Co vařily naše babičky a co jsme my 
zapomněli – H. Vrábková
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ZpRáva Z noci s anDeRsenem
Letos se v soutěži o Noc s Andersenem 

se do cíle pročetlo rekordních 52 čtenářů. 
Proto se naše knihovna dětem na noc ote-
vřela dvakrát, a to během velikonočních 
prázdnin. Ve čtvrtek 17. dubna jsme od 
18:00 hodin přivítali 26 přihlášených dru-
háků a třetáků. Čtvrťáci a dvě páťačky při-
šli na svou dobrodružnou noc do knihovny 
v sobotu 19. dubna od 18 hodin. 

komisař vrťapka pátrá
Ti mladší si svou kouzelnou noc užili 

v doprovodu pohádkové postavičky psího 
detektiva Vrťapky. Pomocníci komisaře je 
nejprve na čtyřech různých stanovištích 
učili potřebné dovednosti, které by měli 
mít všichni dobří detektivové. Děti se cvi-
čily v odlévání stop ze sádry, v sestavování 
portrétů zločince, v maskování, ve snímá-
ní otisků prstů, psaní tajného písma a po-
znávání podezřelých látek po čichu. 

Poté byli již vycvičení pátrači připrave-
ni vyrazit po stopě, tedy zahrát si na sto-
povanou. První část dětí vyrazila napřed 
s barevnými fáborky a chemickými světly 
vyznačit trasu. Po cestě nachystali svým 
pronásledovatelům sedm záludných úkolů. 
Venku se mezi tím setmělo a tak pátrači mu-
seli být vybaveni bystrým zrakem a zejména 
alespoň jednou baterkou. Cílem cesty byl 
příjemně hřející ohýnek v tábořišti Dětí 
lesa na Rachvalách (kterým touto cestou za 
zapůjčení tábořiště děkujeme). Když dora-
zily skupinky slídičů, mohly si nejprve najít 

schovaný poklad v podobě pytlíku bonbónů 
a po té dobít síly opečením buřtíků případně 
chleba. Protože se shodou okolností jednalo 
o jednu z nejstudenějších nocí od konce led-
na, byly děti i jejich dospělí průvodci velmi 
vděční, že se mohou u ohýnku nahřát, než 
se vydají na zpáteční cestu. To se role pro-
hodily – ti co předtím pátrali, nyní značili 
cestu a vymýšleli druhým vypečené úkoly. 

Přichystaný program se nám nějak pro-
táhl nebo během noci s Andersenem někdo 
přinutil čas běžet rychleji než jindy, a když 
dorazila i ta poslední, lehce bloudící sku-
pinka zpět do tepla knihovny, s překvape-

ním jsme zjistili, že je již po půlnoci. Po 
tom nabitém programu nás ani neudivilo, 
že děti vůbec nic nenamítaly proti tomu, že 
si mají vlézt do teplých spacáků a jít spát. 
Na dobrou noc se zahrálo pár písniček na 
kytaru a než se přečetlo několik stránek 
strašidelných příběhů, již se ozývalo odfu-
kování skoro ze všech spacáků.

společenstvo klíčníků odhalilo tajem-
ství Boží

Pro starší, již téměř jedenáctileté spáče 
jsme raději vybrali jinou knihu než kres-
lenou postavičku psího detektiva. Dob-

lovci peRel Byli  oBlíBení
Šnorchl ani brýle nepotřebovaly děti, 

které se přihlásily v naší knihovně do 
celoročního projektu na podporu čtenář-
ství nazvaného Lovci perel. Deset měsíců 
poctivě četly knížky označené jako perlo-
rodky, vyplňovaly hrací karty, odpovídaly 
na otázky a navlékaly perly. Knihy jsou 
přečteny, perly navlečeny. Naplnilo se mo-
tto hry: ...doufám, že tvá šňůra perel bude 
dlouhá jako krásný příběh...? Jak moc se 
potopili kluci a holky do hlubin příběhů, 
jak dlouhé šňůry perel navlékli? Do 4. roč-
níku soutěže o Noc s Andersenem v dol-
nobousovské knihovně se zapojilo rekord-
ních 87 Lovců perel a společnými silami 
vylovili celkem 752 perlorodek! (chápejte 
ve smyslu přečetli 752 soutěžních knih).  
Gratulujeme všem lovcům perel.

Kdo byl nejúspěšnější lovec? Celkové 
vítězství si v tomto ročníku soutěžního 
čtení odnesla Natálie Vašendová ze 4. A, 
která za dobu soutěže (květen 2013 až bře-
zen 2014) přečetla 51 knih. 

Dále bychom chtěli jmenovitě vyzdvih-
nout tři čtenáře, kteří do soutěže loni 
vstupovali jako prvňáci. Letos už jsou to 
žáci 2. tříd: Eliška Hlaváčková přečetla 
40 knih, Lukáš Olbrich 35 knih a Matěj 
Kuntoš 32 knih. U těchto začínajících čte-
nářů jsou tak vysoké počty zdolaných kní-
žek zvláště obdivuhodné. Ze 3. třídy byla 
nejpilnějším lovcem perel Alžběta Bartko-
vá s 24 přečtenými knihami a v poslední 
věkové kategorii, kategorii pátých tříd, 
zvítězila Kačka Špytková s 25 soutěžními 
knihami.

Škarohlídi by mohli namítat, že ty kni-
hy děti třeba ani nečetly, že je jen nosily 
domů a zase do knihovny, aby se knihy 
vyvětraly a statistika rostla. Ale my kni-
hovnice vás musíme ujistit, že je opravdu 
přečetly. 

Všechny děti totiž byly při odevzdávání 
přečtené knihy „přezkoušeny“ jedním až 
třemi dotazy, abychom se ujistily, že děj 
knihy znají.

Odměna nakonec čekala nejen na ty 
nejúspěšnější čtenáře, ale na všechny lov-
ce perel, kteří splnili předem daný limit. 
Odměnou jim byla pozvánka na Noc s An-
dersenem v knihovně. Ale o tom již více 
v samostatném článku.

Noc s Andersenem – Společenstvo klíčníků: děti se snaží ukrást klíč „Mistru Postřehovi“.
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příRoDou DolnoBousovsk a 
Přeji krásný „nejkrásnější měsíc roku“, 

jak se o máji říká. A vydařený přeji samo-
zřejmě i měsíc další.

Lidé, kteří vidí bousovským čápům do 
hnízda, jsou spokojeni. Ptačí pár se už 
zabydlil a velká podívaná začíná. Někteří 
z obdivovatelů se už také dočkali „svých“ 
vlaštovek, i zde se poslední dobou jedná 
spíše o malý zázrak. I vlaštovek ubývá 
a nemají to lehké. Na hnízdištích, na ces-
tách, i v Africe.  Za dobu, co se ornitologii 
věnuji, mám příběhů od obou druhů víc 
než dost. A poznal jsem zajímavé lidi ko-
lem, se kterými bývá radost se pozdravit. 
K těmto dvěma ptačím druhům se během 
sezóny vrátíme, teď bych chtěl napsat o la-
butích. Bude to čtení neveselé, tak ať to 
máme za sebou. 

O poslední březnové neděli jsem na 
břehu Červenského rybníku uviděl z auta 
labuť a množství peří kolem. Uvědomil 
jsem si, že to je ta, kterou před dvěma 
dny hlásili do zvířecí nemocnice a služ-
ba ji podle lokalizace nenašla. Labutí sa-
mec se jen těžko stavěl na nohy k obraně 
družky, která mrtvá a s ukousnutou hla-
vou ležela poblíž. Dva dny tam truchlil 
a jak uvedl přivolaný doktor, nastupující 
zápal plic měl být pro něj onou „ránou 
z milosti“. 

Bývá to tak prý u věrných ptačích man-
želství, kdy ten druhý „nechce už žít“. Ze 
situace bylo zřejmé, že labuť z hnízda od-

vlekl pes a robustnějšího labuťáka, který ji 
bránil, pokousal na krku. Zbylé z příběhu 
už znáte. 

Jinou labutí samici v půlce dubna hned 
vedle rybníka na Zahrádkách připravily 
o život dráty vysokého napětí. Lidé od ze-
mědělské techniky mne navedli k místu, 
abych v první řadě přečetl kroužek, kte-
rý měla na noze. Jak zajímavé informace 
ornitologické kroužky podávají, obratem 
doložím.

Jak jsem zjistil v místě, byla hnízdící 
na Podleském rybníce a je možné, že řadu 
let. Se zimou se tito ptáci přesouvají na 
nezamrzající zimoviště, tato bousovská 
nejméně pro rok 2012 do Prahy na Vltavu. 
Dne 22. listopadu se totiž (jak průběžně 
mnohé jiné) poranila o trolejové vedení 
nad Mostem Legií a skončila v útulku na 
Smíchově. V neštěstí měla štěstí, naraže-
ní nebylo vážné a po pěti dnech byla pro-
puštěna. Před tím však okroužkována pro 
možnou zpětnou vazbu. Jak mezitím žila, 
nevíme – víme však, že právě podle kódu 
na hliníkovém kroužku (NM PRAHA LB 
7591) byla tou, jež další náraz do drátů ne-
přežila. Informaci do útulku, který ji prve 
vrátil do života, jsem už odeslal.

Aby nebyl dnešní příspěvek jen o peří, 
rád bych poznamenal, že v pobřeží Čer-
venského rybníku, krom obvyklé formy, 
rozkvetlo množství světlé mutace jinak 
fialového devětsilu lékařského. Až jsem si 

chvíli myslel, že k nám do nížiny sestou-
pila veliká vzácnost. Radost však trvala 
jen do doby konzultace s přáteli. I tak jsou 
„bílé“ devětsily velikou ozdobou vlhkých 
míst pobřeží pod Horním Bousovem.

A teď ještě k minule slíbeným slavíkům. 
Do uzávěrky zpravodaje to ten nejrychlejší 
z nich stihl. Přiletěl pod Rachvala na hníz-
diště 13. dubna a už zpívá. Okroužkován 
tam byl loni v dubnu, též jako hnízdící. 
Bylo velkou neznámou letošní sezóny sle-
dovat, jak se slavíci vypořádají s přílety 
na hnízdiště SV Mladoboleslavska s ohle-
dem na jaro, které začalo tak trochu už 
v lednu a vegetace má tři týdny náskok. 
Rekord v příletu nepadl, co však je jiné, 
neotálejí a hned listují zpěvníky. Další den 
už byla obsazena hned tři hnízdiště Mni-
chovohradišťska. U splavu Červenského 
rybníku byl včera ještě klid, veliký otazník 
tedy trvá. Kdyby se vrátil tamní „mediální 
hrdina“, bylo by mu jedenáct let! Uvidíme.

Kdo by chtěl navštívit naši ornitologic-
kou vycházku za jarním ptačím zpěvem, 
3. dubna v půl sedmé je sraz u Koprníku 
pod čapím hnízdem (naproti budově sila). 
Do oblasti se vrátil hnízdit i nádherný sla-
vík modráček, třeba jej uslyšíme a možná 
uvidíme. S ním i unikátní mokřady, které 
se daří v krajině zatím ochránit. Končíme 
tedy zprávou dobrou a zbývá mi popřát 
klidný čas všem. 

Pavel Kverek  

rodružná sobotní noc byla motivována 
knížkou české spisovatelky Daniely Kro-
lupperové – Společenstvo klíčníků. Vydali 
se společně s knižními postavami Marti-
nem, Vojtou, Gábinou a Vráťou na radnici, 
do starého rozpadlého hamru, do kostelní 
zahrady nebo dokonce na hřbitov a pátrali 
s nimi po tom, co střeží tajemné Společen-
stvo klíčníků. Čekalo je dobrodružné hle-
dání starých klíčů a luštění důmyslných 
šifer. Ještě v knihovně si vyluštili následu-
jící zprávu: „Společenstvo klíčníků se sejde 
v Bousově o Velikonocích v kostelní zahradě 
pod červeným dubem. Musí se sejít sedm klí-
čů. Všech sedm klíčů se musí otočit v zámku 
hned po sobě, jinak bude obsah truhlice s ta-
jemstvím Božím zničen.“ Pak už bylo na ces-
tě za prastarým tajemstvím třeba překonat 
spoustu překážek a získat sedm klíčů. 

Když děti získaly poslední klíč a vyluš-
tily poslední šifru, dozvěděly se, že truhli-
ce se sedmi zámky a ukrytým tajemstvím 

božím je uložena v nepoužívaném sklepě 
fary. Již samotný sestup po strmých scho-
dech do tři sta let starého kamenného skle-
pa osvětleného pouze mihotavým světlem 
svíček byl pro děti zážitkem. 

Po té, co směnily své klíče získané po 
cestě za jednotlivé úkoly za sedm správ-
ných klíčů od truhly, poslechly si poslední 
ukázku. Pak nastalo překotné odemykání 
zámků a odhalení Božího tajemství - ta-
jemství přírody. Na děti čekala truhlice 
plná zlaťáků (čokoládových) a tajemných 
pytlíčků se svitky s tímto textem: 

„Víš, že tvůj oblíbený časopis nebo po-
hádková knížka byly na počátku stromem 
v lese? Hlavní složkou při výrobě papíru je 
totiž dřevo. Stromy se pokácejí a převezou 
na pilu, kde se rozřežou. Dřevěná drť se 
převeze do papíren. Pomocí vody a páry se 
z dřevěné drti stává řídká kaše - papírovina. 
Ta se lije na pohybující pás neboli síto. Pásy 

surového papíru se suší, žehlí a zjemňují. 
Jakmile se papír nařeže, může se z něj stát 
kniha i pro Tebe.“ 

Na každého účastníka čekal sáček se 
semínkem borovice a s návodem pro pěs-
tování.

Pod vrstvou zlaťáků byly pro děti ukry-
ty knížky a podivné dřevěné rámečky. 
Aby si děti tajemství Boží mohly vyzkou-
šet hned v praxi, obsahovala truhla sadu 
pro výrobu ručního papíru. Vyrobené pa-
píry do rána částečně uschly, a tak si děti 
kromě semínka – zárodku knihy a hotové 
knihy odnesly domů i vlastnoručně vyro-
bený papír.

Dle spokojených reakcí dětí u snída-
ně se letošní Noc s Andersenem dětem 
velmi líbila, jedinou připomínkou bylo, 
že chtěly spát v přírodě místo v knihov-
ně. Co by na to však řekl pan Andersen 
(a také rodiče)?  
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vlčí pole – život v oBci Z a leDen – DuBen 2014
V minulém čísle Bousováku jsem Vám 

přiblížila život v naší obci na konci roku 
2013 a počátek roku 2014. Po lednové vý-
roční schůzi SDH se naplno rozjíždí pří-
pravy na okrskovou soutěž a především 
rozsáhlé přípravy na 120. výročí naše-
ho sboru, které se uskuteční v naší obci 
31. 5. 2014 od 9 hodin. Pravidelně se schá-
zí přípravný výbor i s členy sboru a dola-
ďují se stále programové záležitosti.

Únor byl pro nás takovým oddychovým 
měsícem. Vše ovšem nanovo vypuklo 1. 3. 
při vepřových hodech, kde si 92 účastníků 
pochutnalo na vepřových specialitkách. 
Hned další týden nás čekal již VIII. ročník 
Hasičského candrbálu, kde nám k tanci 
a poslechu hrála skupina MaRiJa. Boha-
tá tombola přilákala asi 115 návštěvníků 
plesu. Zábava byla výborná až do časných 
ranních hodin. 

Ke konci března jsme po dohodě 
s MÚ Dolní Bousov uspořádali brigádu 
na pokácení 2 ks suchých jilmů u cesty 
k bytovce. Při této příležitosti jsme i vy-
trhali náletové keře a stromky v blízkosti 
dětského hřiště. Nyní bychom potřebova-
li v tomto prostoru provést zemní úpra-
vy bagrem, terén urovnat a zasít trávou 

a dala by se tato plocha využívat pro děti 
na fotbálek. Brigády se zúčastnilo 10 ob-
čanů.

Začátek dubna byl opět pracovní – delší 
dobu nás trápily vzrostlé nálety na horní 
části místního hřbitova, který je nevyuží-
ván již mnoho let, ale jsou zde pozůstatky 
starých hrobů z doby, kdy u nás byl Domov 
důchodců. Stromy poškozovaly i hřbitovní 
zeď, která je již z části zborcená. Proto se 
nálety vyřezaly a vše bylo za pomoci asi 
15 místních občanů uklizeno. Pařezy che-
micky ošetříme a budeme se snažit prostor 
udržovat. Diskutovali jsme jak tento pro-
stor využít – mezi nejpřijatelnější nápady 
nám přišla myšlenka zřídit zde rozptylo-
vý palouček a zeleň s lavičkami. Nejprve 
je ale zapotřebí, aby MÚ nechal opravit 
zbořené stěny a popřípadě i zhotovit nová 
vrata. Hřbitov není v současné době na 
pohled opravdu důstojným místem k od-
počinku zemřelých.

V sobotu 5. dubna připravila paní Hana 
Šašková pro naše děti a dospělé velikonoč-
ní zdobení. Možnost výroby velikonoč-
ních dekorací přilákala asi 35 návštěvníků 
různých věkových kategorií.  Živé květiny, 
různé symboly jarních svátků, proutěné 

zboží, zajíčci, stužky – to vše navodilo tu 
pravou jarní atmosféru. Odměnou všem 
byla dobrá nálada a krásné vlastní nebo 
zakoupené výrobky. 

V neděli 6. 4. jsme si udělali vycházku 
a vyjížďku k Hraběnčině studánce. Rádi 
bychom založili tradici jarního otvírání 
této studánky, která je neodmyslitelně 
spjata s historií Vlčího Pole a zámku. Již 
loni se nám podařilo studánku a její okolí 
vyčistit, pramen zavést do trubky a přes 
odtok studánky zhotovit dřevěnou lávku. 
Součástí je i lavička, která poslouží k pří-
jemnému posezení. Na přístupové cestě 
jsme zhotovili zábradlí pro lepší přístup 
terénem. Letos jsme zpevnili schůdky ko-
líky a prkny, aby se hlína za dešťů nespla-
vovala. Vyhrabali jsme napadané listí a vy-
čistili odtok vody. Sluníčko krásně hřálo, 
tak všem zhruba 17 účastníkům se nedělní 
odpoledne opravdu vydařilo a pocit dobře 
vykonaného díla stál za to. Jsme rádi, že 
i děti z Mateřské školy v Dolním Bousově 
na naši studánku nezapomínají a také cho-
dí otvírat a zavírat. I oni jistě ocení práci 
našich občanů.

Předposlední akcí v měsíci dubnu je 
„Pouťová zábava“ s hudební produkcí 
Pepy Kodrika v sobotu 26. 4. od 20 hodin. 
Součástí zábavy jsou slosovatelné vstupen-
ky o ceny.

Konec dubna – 30. 4. neodmyslitelně 
patří čarodějnicím a pálením májových 
ohňů. Pro děti a dospělé bude připravena 
vatra na hřišti, možnost opékání buřtů 
a vypouštění lampiónů štěstí. Občerstvení 
zajištěno.

To jsou zhruba akce, které jsme měli za 
první čtyři měsíce letošního roku. Všem, 
kteří přispěli rukou k dílu, patří velký dík 
za hodiny strávené pracemi na zlepšení 
vzhledu naší obce. Doufám, že se časem 
zapojí i ostatní, aby se u nás opravdu hez-
ky žilo.                       Vladimíra Boučková

připRavované 
akce

24. 5. – okrsková soutěž v požárním 
sportu od 9 hodin

31. 5. – oslavy 120. výročí založení 
sDh vlčí pole, netradiční soutěž v po-
žárním sportu „Vlčopolská kapka“ 
a bohatý doprovodný program

Novomanželé Andělovi před kaplí sv. Šimona a Judy ve Vlčím Poli
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ÚvoD JaRa nevyŠel fotBalistům DBsk poDle JeJich přeDstav
Po dlouhé zimní přestávce odstartovala jarní fotbalo-

vá sezona. V přípravě bylo sehráno 8 přátelských zápasů 
(6 výher, 2 prohry) a hráči také absolvovali soustředění 
v příjemném prostředí Podještědského sportovního are-
álu v Českém Dubu.  

Dolnobousovský SK vstupoval do jarních odvet 
jako vedoucí tým soutěže s čtyřbodovým náskokem 
před svými pronásledovateli. První jarní kola ale bou-
sovským fotbalistům nevyšla podle jejich představ. Po 
úvodní výhře v Lužci následovaly dva remízové zápasy 
(doma s Bakovem a v Řepíně). 

V průběhu zimní přestávky nedošlo v kádru k žád-
ným personálním změnám. Nepříjemností ale je dlouho-
dobější zranění Ondry Klímy.                     Petr Vynikal

mistrovská utkání a mužstvo
Lužec – Dolnobousovký SK 0:2 (0:0)
Branky: Stejskal, Kubeček; Sestava: Strán-
ský – Vacek, Bíšek, Zahrada, Šolc M. – 
Šolc T., Vynikal, Hrdý, Stejskal – Merva, 
Kubeček
První jarní kolo přineslo vítězství a upev-
nění 1. místa v tabulce

Dolnobousovký SK – Bakov n. Jiz. 1:1 (0:1)
Branka: Kubeček; Sestava: Stránský – Va-
cek, Bíšek, Zahrada, Šolc M. – Šolc T., 
Vynikal, Hrdý, Stejskal – Merva, Kubeček
Domácí zápas v derby s Bakovem přinesl 
nečekanou ztrátu a soupeři se v tabulce 
pomalu dotahují.

Řepín – Dolnobousovský SK 1:1 (0:0)
Branka: Stejskal; Sestava: Stránský – Bí-
šek, Zahrada, Šolc M., Vacek – Šolc T., 
Vynikal, Merva, Stejskal – Kubeček, Hrdý
Bod z venku se počítá a byl zasloužený.

Dolnobousovský SK - Bělá pod Bezdězem 
6:1 (3:0)
Branky: Stejskal 2x, Kubeček 2x, Hrdý, 
Vynický; Sestava: Stránský – Vacek, Bí-
šek, Zahrada, Šolc M. – Šolc T., Vynikal, 
Merva, Stejskal – Kubeček, Hrdý
Soupeř, který se zachraňuje, nebyl těžkou 
překážkou. Začátek zápasu z říše snů, 2. mi-
nuta 2:0. Poté si mužstvo s chutí zastřílelo.

mistrovská utkání B mužstvo
Bakov „B“ - Dolnobousovský SK „B“  3:1 
(1:0)
Branka: Procházka; Sestava: Cmar – Ko-
llátor, Procházka, Bláha, Kosina – Boček, 
Dajč, Havel st., Havel ml. – Dankiv, Chmelo

První jarní kolo naše rezerva nezvládla. 
Domácí vyhráli zaslouženě.

Dolnobousovský SK „B“ - Jivina 3:5 (1:1)
Branky: Dajč pen., Plíšek, Kosina; Sesta-
va: Buriánek – Kollátor, Procházka, Ka-
livoda, Vitvar – Boček, Polák, Havel st., 
Dajč – Plíšek Jan, Plíšek Jakub
Hrubé chyby v obraně se soupeřem, který 
měl být snadným soustem. Bohužel velké 
zklamání.

mistrovská utkání dorost
Řepov - Dolnobousovský SK 4:0 (3:0)
Sestava: Václavík – Šrajer, Žáček, Bláha, 
Holub – Světlík, Volf, Brzobohatý – Plíšek 
Jakub, Kasal, Plíšek Jan

Pěčice - Dolnobousovský SK  1:5 (1:1)
Branky: Plíšek Jakub 3x, Plíšek Jan 2x; Se-
stava: Adam – Holub, Žáček, Ježek, Šolc – 
Suchý, Hložek, Volf, Brzobohatý – Plíšek 
Jan, Plíšek Jakub

Dolnobousovský SK - Jivina 3:1 (2:1)
Branky: Bartko, Adam, Šouta; Sestava: 
Adam – Holub, Žáček, Ježek, Bláha – Su-
chý, Hložek, Bartko, Světlík – Šouta, Kasal

mistrovská utkání žáci
Akuma MB - Dolnobousovský SK 2:4 (0:3)
Branky: Šolc 3x, Hercík; Sestava: Urban - 
Svoboda, Ježek, Brzobohatý, Boček - Motyč-
ka, Rejzek, Horyl, Rudavský - Šolc, Pažout

Dolnobousovský SK - Horky 6:2 (3:2)
Branky: Pechánek 3, Šolc, Rudavský, 
Rejzek; Sestava: Urban - Hercík, Ježek, 

Brzobohatý, Svoboda - Kalina, Rejzek, Pe-
chánek, Rudavský - Šolc, Buriánek

přátelská utkání staré gardy
SG Benátky nad Jizerou - SG Dolnobousov-
ský SK 3:4 (2:2)
Branky: Kosina Jar., Boček, Kožíšek, 
Karn; Nastoupili: Urban, Novotný, Pro-
cházka, Kalivoda, Kosina Jar., Boček, 
Kosina Jiří, Kožíšek, Nechánský, Karn, 
Šouta, Havel
První zápas jara si garda zahrála na uměl-
ce v Benátkách. Utkání dobré úrovně roz-
hodla větší produktivita hostů ve druhém 
poločase.
 
SG Sokol Libáň - SG Dolnobousovský SK 
1:3 (1:0)
Branky: Karn, Šouta, Urban P.; Nastou-
pili: Buriánek, Novotný, Hrdý M., Kosina 
Jar., Boček, Kosina Jiří, Blažek, Ječný Fr., 
Urban P., Nechánský, Karn, Šouta, Havel

Druhý zápas jara sehrála stará garda na 
hřišti Sokola Libáň. Dobrý soupeř, které-
ho jsme dlouho neporazili. Tentokrát se 
karta obrátila a vítězství se přiklonilo na 
naši stranu. První poločas se hosté zastře-
lovali, ale ve druhém se střelecké příleži-
tosti začali proměňovat. 

Nejprve Karn střelou z velkého vápna 
otevřel skóre zápasu. Na 0:2 zvyšoval tra-
dičně dorážkou Šouta. Třetí branku vsítil 
Urban, po nezištné přihrávce Karna. Do-
mácí tentokrát nebyli tak nebezpeční a dů-
razní. Přátelský zápas, všichni dohráli bez 
újmy na zdraví.

Miroslav Boček

Tabulka výsledků – 1.B třída skupina B

Tým Z V R P Skóre B +/-

1. Dolnobousovský SK 18 13 2 3 38:17 41 14
2. FC Horky n. Jizerou 18 12 4 2 31:17 40 13
3. FC Mělník 18 11 4 3 46:26 37 10
4. FK Pšovka Mělník 18 10 5 3 33:20 35 8
5. Sokol Pěčice 18 9 3 6 29:22 30 3
6. TJ Řepín 18 8 4 6 34:29 28 1
7. FK Vysoká 18 8 2 8 45:41 26 -1
8. Vitana Byšice 18 6 7 5 32:31 25 -2
9. SK Bakov n. Jizerou 18 6 5 7 29:25 23 -4

10. TJ Dynamo Nelahozeves 18 6 3 9 24:34 21 -6
11. AFK Eletis Lužec n. Vlt. 18 5 2 11 26:37 17 -10
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v pRemiéRové seZóně skončili ml aDí floRBalisté DRuZí 
První sezónu v historii odehráli mladší 

žáci ve florbalové soutěži RAFL a vedli si 
úspěšně. V soutěži nastupovala čtyři druž-
stva, hrálo se celkem osm turnajů (posled-
ní bez Boleslavi), bousovští kluci zvládli 
23 zápasů a skončili druzí. Suverénem 

byl tým FA Mladá Boleslav, který vyhrál 
všechna utkání a dosáhl skóre 246:18. Nej-
více jsme se ho potrápili my na předposled-
ním turnaji, kdy jsme prohráli 1:4, když tři 
góly padly po našich zbytečných chybách. 
Mnoho zápasů Boleslavi bylo ukončeno 

před vypršením času, protože rozdíl skóre 
byl o patnáct branek. Ve všech zápasech 
jsme porazili DDM Větrník Liberec, pět-
krát jsme porazili a třikrát prohráli s TJ 
Sokol Benátky nad Jizerou. 

Pořadí: 1. FA Mladá Boleslav – 63 
bodů, skóre 246:18, 2. ZŠ Dolní Bousov – 
39 bodů, skóre 147:134, 3. Sokol Benátky – 
32 bodů, skóre 88:158, 4. Liberec – 1 bod, 
skóre 36:207. 

Za bousovské družstvo nastoupili (po-
čet zápasů – branky – nahrávky): Petr Ort 
(23 – 38 – 19), Václav Pilař (20 – 19 – 19), 
Vojtěch Boček (17 – 31 – 4), Lukáš Her-
cík (20 – 12 – 11), Michal Pažout (6 – 8 
– 3), Jakub Motyčka (9 – 10 – 0), Jakub 
Svoboda (20 – 1 – 7), Michal Žapka (17 – 
5 – 2), Patrik Ozdin (17 – 7 – 0), Michal 
Bari (17 – 3 – 3), Jan Demel (21 - 3 – 2), 
Denis Hadrovič (9 – 2 – 1), Milan Žáček 
(14 – 1 – 1), Václav Štěpán (15 - 1 – 1), Aleš 
Pitro (6 – 0 – 1), Štěpán Pavlíček (8 – 1 
– 0), Vojtěch Fišer (3 – 0 – 1), Liber Kve-
rek (3 – 0 – 0), Marek Mayer (11 – 0 – 0), 
Ondřej Pilař (8-3-0), Patrik Zoufalý (3-0-
0). Soutěž mladších žáků by Dolní Bousov 
měl hrát i v příští sezóně, možná budou 
pravidelnou soutěž hrát i starší žáci.    

               Miloslav Ječný

stolní tenis – skončil a v yDařená 15. seZóna
Už 15 let nepřetržitě se hraje v Dolním 

Bousově stolní tenis. Takže trochu výroč-
ní sezóna. A proč vydařená, když se nikam 
nepostoupilo? Odpověď je jednoduchá. Po 
5-ti letech opět vzniklo družstvo C. To sice 
za celou sezónu uhrálo pouze jednu remí-
zu, ale nadšení, které hráči v céčku měli, 
se pozitivně přenášelo i na ostatní dvě 
družstva, která proti očekávání skeptiků, 
nemusela bojovat o záchranu. Posílila se 
členská základna oddílu a je předpoklad, 
že ani do budoucna by o hráče neměla být 
nouze. Na soupisce bylo 6 hráčů mladších 
18-ti let. Kvalita se zákonitě dostaví časem. 
V družstvu C herně dokázal konkurovat 
soupeřům zatím pouze Hubert Odstrčilík 
(úspěšnost 47%), ale ostatní se v průběhu 
soutěže viditelně herně zlepšovali.

Družstvo B mělo vynikající 1. polovinu 
soutěže. V té druhé polovině měli někteří 
hráči menší zdravotní problémy, ale přes-
to byly i pěkné výsledky. Např. dramatické 

utkání v Ml. Boleslavi proti „Škodovce“. 
Nejvíce mrzela prohra ve Březně. Z jed-
notlivců měl nejlepší výsledky Jihlavec 
(66 %), dále Novotný (51 %), Kolek a Nit-
ray (oba 43 %). Velmi dobré výsledky měli 
hráči sokola ve čtyřhrách.

Družstvo A skončilo v nejvyšší regio-
nální soutěži uprostřed tabulky a vyhnulo 
se hrozbám sestupu. Stolní tenis na této 
úrovni je velice „koukatelným“ a sledovat 
některé zápasy bylo zážitkem. Bodů moh-
lo být i víc, kdyby áčku občas nechyběl 
některý z hráčů základní sestavy (např. 
při utkání v Josefově Dole). Nejlepším 
hráčem byl Tadeáš Odstrčilík (66 %), dále 
Vlasáková (56 %), Štolovský (39 %) a No-
vák (29 %). Výborné byly výsledky ve čtyř-
hrách, kde dvojice Odstrčilík-Štolovský 
měla skóre 14:2 (88 %) a stala se nejlepší 
dvojicí soutěže. 

Hráči sokola se také tradičně věnují dě-
tem ve škole v kroužku stolního tenisu.

výsledky
1. třída

17. kolo Sokol Březno A - Sokol Dol-
ní Bousov A, 8 : 10, Body: Odstrčilík 4, 
Vlasáková 3, Štolovský 2, Nitray 0, 1x 
čtyřhra. 18. kolo Sokol Dolní Bousov A – 
Sokol Otradovice A, 10 : 8, Body: Vlasá-
ková 3, Odstrčilík a Štolovský 2, Novák 
1, 2x čtyřhra. 16. kolo (odl.) TJ Sokol 
Mn. Hradiště E - Sokol Dolní Bousov A, 
12 : 6, Body: Vlasáková a Odstrčilík T. 
2, Novák 1, Odstrčilík H. 0, 1x čtyřhra. 
19. kolo TTC Josefův Důl A - Sokol Dol-
ní Bousov A, 11 : 7, Body: Vlasáková 3, 
Štolovský 2, Novák 1, Jihlavec 0, 1x čtyř-
hra. 20. kolo Sokol Dolní Bousov A – TJ 
AŠ Ml. Boleslav F, 9 : 9, Body: Vlasáková 
3, Odstrčilík 2, Štolovský a Novák 1, 2x 
čtyřhra. 21. kolo Sokol Dolní Bousov A – 
TJ Sokol Kochánky, 10 : 8, Body: Novák 
a Odstrčilík 3, Vlasáková 2, Štolovský 
1, 1x čtyřhra. 22. kolo Sokol Dolní Bou-

Bousovští florbalisté – mladší žáci
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Bousovský golem ovl áDl golemovu Ruku
První únorovou sobotu se v brněnském 

Kampusu uskutečnil již sedmnáctý ročník 
největší české armwrestlingové soutěže 
Golem‘s Hand (Golemova ruka). Této me-
zinárodní soutěže se každoročně účastní 
desítky sportovců z různých koutů Evropy. 
Tentokrát do Brna zavítalo 120 závodníků 
z Maďarska, Polska, Slovenska, Švýcarska 
a České republiky, aby změřili síly v 58 
váhových kategoriích, které pro ně organi-
zátoři připravili. Mezi nimi nechyběly spe-
ciální třídy pro juniory do 18 let, Masters 
nad 40 let či nováčky. Právě kategorie no-
váčků a především její rozsah se stal spe-
cialitou brněnské soutěže. Nejen příchozí 
díky nim mohli armwrestling vyzkoušet 
na soutěžní úrovni se sportovci sobě rov-
nými. Vyvrcholením soutěže byly katego-
rie dospělých. V nich se představili někteří 
medailisté z posledních evropských a svě-

tových šampionátů. Mezi nimi i Mariusz 
Podgorski z Polska, Peter Kováč z Maďar-
ska či domácí Martin Vodák. Všichni tři 
ve svých kategoriích zvítězili. 

Ve formě se představila také česká le-
genda v tomto sportu – dolnobousovský 
„golem“ František Živný, jenž je mistrem 
světa z roku 2000. Poprvé startoval také 
v kategorii Masters, jejíž nejtěžší hmot-
nostní třídu bez problémů vyhrál na obě 
ruce. K tomu si připsal ještě zlato na pra-
vou ruku z nejtěžší kategorie dospělých, 
kde ve finále porazil Slováka Minaroviče, 
který se představil ve skvělé formě. Živný 
si tak ze soutěže odvezl hned tři nejcenněj-
ší kovy. Mezi týmy dopadl nejlépe výběr 
z České republiky, následován slovenský-
mi sportovci. Třetí příčku obsadilo Ma-
ďarsko. Z českých klubů se nejlépe dařilo 
tomu pražskému, druhou příčku obsadili 

Podivínští, v jejichž těsném závěsu stál 
Hluk. Dolní Bousov skončil na 6. místě. 

Finálový večer sedmnácté Golemovy 
ruky vynikl skvělou atmosférou, která 
umocnila dojem z vysoké sportovní úrov-
ně některých zápasů. Těm byly svědky 
desítky fanoušků, kteří v některých chví-
lích zcela zaplnili tribuny bohunické haly. 
Již během soutěže organizátoři vyhlásili 
další ročník, který se uskuteční 7. února 
2015 opět v Brně. Soutěž by se měla za-
řadit mezi ty profesionální, s názvem Go-
lem‘s World Pro se zařadí mezi tři největší 
světové soutěže, po bok polského Nemiro-
ff World Cup a ruské A1 Grand Prix. 

 František Živný si z Brna přivezl hned 
tři první místa. Nejcennější je vítězství na 
pravou ruku mezi muži nad 95 kilogramů, 
kde startovalo 14 borců. Druhý skončil 
slovenský pákař Martin Minarovič, třetí 

Konečná tabulka 1. třídy:
1. TJ Sokol Mn. Hradiště E 22 20 0 2 0 255:141 62
2. TTC Bělá p. Bezdězem C 22 16 2 4 0 256:140 56
3. TJ Sokol Otradovice A 22 13 3 6 0 229:167 51
4. TJ Sokol Kosmonosy B 22 11 4 7 0 224:172 48
5. TJ AŠ Mladá Boleslav E 22 9 6 7 0 222:174 46
6. TTC Josefův Důl A 22 10 3 9 0 191:205 45
7. TJ Sokol Dolní Bousov A 22 8 3 11 0 185:211 41
8. TJ Slavoj Čistá A 22 6 6 10 0 178:218 40
9. TJ Sokol Kochánky 22 8 2 12 0 172:224 40

10. TJ AŠ Mladá Boleslav F 22 7 3 12 0 181:215 39
11. TJS Březno A 22 6 2 14 0 178:218 36
12. TJ Sokol Březno A 22 1 0 21 0 105:291 24

Konečná tabulka 3. třídy:

1. TTC Bělá p. Bezdězem E 22 19 1 2 0 275:121 61
2. TJ Sokol Podlázky A 22 19 0 3 0 276:120 60
3. SK Dolní Stakory C 22 13 2 7 0 228:168 50
4. TJ Sokol Otradovice C 22 12 0 10 0 216:180 46
5. TJ Sokol Chotětov B 22 10 3 9 0 205:191 45
6. TJ Sokol Dolní Bousov B 22 10 2 10 0 180:216 44
7. TJ Sokol Podlázky B 22 9 3 10 0 183:213 43
8. TJ AŠ Mladá Boleslav H 22 9 1 12 0 177:219 41
9. TJ Plazy C 22 5 4 13 0 177:219 36

10. TTC Josefův Důl C 22 4 5 13 0 161:235 35
11. SK Dolní Stakory D 22 4 4 14 0 148:248 34
12. TJS Březno B 22 4 3 15 0 150:246 33

Konečná tabulka 4. třídy

1. TJ Sokol Březno B 18 17 0 1 0 251:73 52
2. TTC Bělá p. Bezdězem F 18 15 0 3 0 232:92 48
3. TJ Sokol Otradovice D 18 12 2 4 0 207:117 44
4. TJ Slavoj Čistá B 18 12 1 5 0 220:104 43
5. TJ Slavoj Čistá C 18 10 3 5 0 191:133 41
6. TJ Sokol Podlázky C 18 6 2 10 0 136:188 32
7. TJ Sokol M. Hradiště G - D. Krupá 18 5 1 12 0 127:197 29
8. TJ Březovice B 18 5 1 12 0 121:203 29
9. TJ Sokol Otradovice E 18 2 1 15 0 80:244 23

10. TJ Sokol Dolní Bousov C 18 0 1 17 0 55:269 19

sov A – TTC Bělá p. Bezdězem C, 9 : 9, 
Body: Odstrčilík 3, Vlasáková 2, Štolov-
ský a Novák 1, 2x čtyřhra.

3. třída
17. kolo, Sokol Dolní Bousov B – Sokol 

Podlázky A, 3 : 15, Body: Jihlavec a Nitray 
1, Novotný a Odstrčilík 0, 1x čtyřhra. 18. 
kolo TJS Březno B – Sokol Dolní Bousov 
B, 10 : 8, Body: Nitray, Jihlavec a Novotný 
2, Odstrčilík 1, 1x čtyřhra. 19. kolo Sokol 
Dolní Bousov B – TTC Josefův Důl C, 9 
: 9, Body: Kolek, Nitray a Jihlavec 2, No-
votný 1, 2x čtyřhra. 20. kolo TJ AŠ Ml. 
Boleslav H – Sokol Dolní Bousov B, 8 : 
10, Body: Nitray a Jihlavec 3, Novotný 2, 
Kolek 1,1x čtyřhra. 21. kolo Sokol Dolní 
Bousov B – Sokol Chotětov B, 9 : 9, Body: 
Novotný a Nitray 3, Kolek 2, Odstrčilík 
0, 1x čtyřhra. 22. kolo TTC Bělá p. Bez-
dězem E – Sokol Dolní Bousov B, 13 : 5, 
Body: Novotný a Kolek 2, Nitray a Odstr-
čilík 0, 1x čtyřhra.

4. třída
16. kolo TJ Březovice B - Sokol Dolní 

Bousov C, 13 : 5, Body: Syrovátko a Od-
strčilík 2, Kužel 1, Pitro 0. 17. kolo Sokol 
Dolní Bousov C – Sokol Podlázky C, 3 : 
15, Body: Odstrčilík 2, Syrovátko 1, Šimon 
a Pitro 0. 18. kolo TJ Slavoj Čistá C - So-
kol Dolní Bousov C, 15 : 3, Body: Šimon 
2, Odstrčilík 1, Pitro a Kužel 0. 12. kolo 
(odl.), Sokol Dolní Bousov C – Sokol Otra-
dovice D, 3 : 15, Body: Odstrčilík 2, Syro-
vátko, Kužel a Šimon 0, 1x čtyřhra. 

Jan Jihlavec
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Dušan Tesařík z Hluku. Na levačku Živ-
ný nestartoval, vyhrál Martin Vodák před 
Dušanem Tesaříkem (oba AWK Hluk). 
V kategorii Masters nad 90 kg (závodníci 
starší 40 let) vyhrál Živný s přehledem na 
pravou i levou ruku, když neměl vážnější-
ho konkurenta. Mezi juniory do 80 kg ob-
sadil dolnobousovský Lukáš Fišer dvakrát 
čtvrté místo, když před ním vždy skončili 
dva Slováci a Maďar.

„S výsledkem na Golemově ruce jsem 
nadměrně spokojen,“ konstatoval Živný. 
„Letos jsem chtěl startovat jen v Masters, 
pouze na mistrovství republiky bych to chtěl 
zkusit i mezi muži na pravou ruku. Protože 
jsem soutěžil v Masters úplně poprvé, borců 
v mé kategorii bylo málo a já jsem snadno 
vyhrál na pravou i levou ruku, šel jsem to 
pak zkusit i v mužích nad pětadevadesát 
kilo. Když jsem vyhrál první dva zápasy, 
chtěl jsem odstoupit. Ale byl tam Oto Vlk, 
který se vracel po třech letech, říkalo se, že 
je nějak moc silnej. Měl jsem ho jako tře-
tí zápas, tak jsem ho ještě zkusil a vyhrál 
jsem. A pak přišli kluci, že když porazím 
ještě Slováka, budu bez prohry ve finále. 
Pánbíček stál nade mnou, dopadlo to i ve 
finále. Lidi, kteří mi fandili, mi dodali se-
bevědomí,“ popsal svojí cestu k vítězství 
Živný. 

Svého největšího rivala Tesaříka ale 
neporazil, protože jeho i Vodáka dva-
krát porazil Minarovič a tím je vyřadil. 
„V Brně byl slovenský reprezentační tre-
nér Marian Delák, můj velký kamarád. 
Před i po revoluci pracoval v prezidentské 
ochrance, rozumí tréninku i životosprávě. 

Ten mi poradil, že Minarovič je hodně rych-
lý a že když ho chytnu na začátku, tak ho 
pak přetlačím. A když jsem nad ním vyhrál 
poprvé, přišel a smál se, že se vrací staří ve-
teráni. A když jsem slovenského borce pora-
zil i ve finále, přišel a uznale konstatoval, že 
mám dobře natrénováno. To mě potěšilo. Já 
jsem fakt trénoval, i když mi zdravotní pro-
blémy neumožnily trénovat naplno. Zkoušel 
jsem všechno, na jednoručku jsem se dostal 
na pětadevadesát procent toho, co před úra-
zem. S ostatními svaly to je horší. Jel jsem 
i hrazdu. Málokdo mi věří, že se přitáhnu 
na hrazdě, ale já to dvakrát či třikrát oprav-
du dám i se svými dvěma metráky. Třikrát 
do týdne si půlhodinku na hrazdu vyměřím 
a za tu dobu se s přestávkami patnáctkrát 
vytáhnu,“ pochlubil se Živný.

Ostatní bousovští pákaři na Golemo-
vě ruce nestartovali, protože se nemohli 
uvolnit ze zaměstnání. Plánují až start 
na republice a všichni samozřejmě pil-
ně trénují. Živný pokračuje v šíření své-
ho sportu, v sobotu 8. února uspořádal 
v Lomnici nad Popelkou turnaj v páce 
pro příchozí. „Byl to sranda turnaj, pořá-
dal jsem ho se svým kamarádem Jardou 
Hlaváčkem v jeho restauraci U Krbu. Dělal 
jsem rozhodčího, ale moc zájemců nepřišlo. 
Ve třech kategoriích startovalo jen devět 
borců. Byl to první ročník, snad bude příště 
zájem větší.“ 

Další program bousovských pákařů je 
jasný - příprava na Mistrovství republiky. 
To by se mělo konat v Praze v červnu. 
Předtím ještě bude čtvrté kolo extraligy. 
Start na republice již mají všichni zajiště-

ný.  „Mistrovství Evropy bude v Azerbajdžá-
nu, tam nepojedu,“ nastínil své plány Živ-
ný. „Mistrovství světa bude v září v Litvě. Já 
mám na Litvu pěkné vzpomínky, byl jsem 
tam dvakrát. Na Mistrovství Evropy jsem 
získal dvě stříbra, na Mistrovství světa jsem 
byl jednou druhý. Proto tam pojedu, star-
tovat budu v kategorii Masters a dám do 
toho všechno, abych uspěl co nejlépe. V pří-
pravě mi pomáhají i všichni doktoři, ke kte-
rým chodím. MUDr. Roman Kužel, ortoped 
z Hradiště, boleslavská neuroložka MUDr. 
Iveta Kočová a manželé Belzovi. MUDr. 
Jiří Belza je psychiatr, internistka MUDr. 
Anežka Belzová je mojí obvodní lékařkou. 
Ti všichni mě dávají dohromady, bez nich 
bych nemohl trénovat. Poděkovat chci spon-
zorům, především Karlu Zetkovi, který jako 
jediný se mnou vydržel od devadesátého os-
mého roku. Dík patří i Městu Dolní Bousov, 
které mě podporuje a umožňuje připravovat 
se v posilovně. Poděkovat chci hlavně mým 
rodičům, kteří když už jsem na dně, tak mi 
pomohou a podpoří mě. A poděkovat mu-
sím i všem Bousovákům, kteří mi drží pal-
ce,“ zakončil své díky František Živný. 

Tak mu všichni držte palce, aby něja-
kou světovou medaili přivezl. 

Miloslav JečnýPákař František Živný na besedě s dětmi z mateřské školy

víceúčelové sportoviště 
v lipkách
Sportoviště je určeno k atletice, 
provozování míčových her (tenis, 
minikopaná, košíková, odbíjená, no-
hejbal aj.) a lednímu bruslení (v zim-
ních měsících). V letních měsících je 
propojeno s koupalištěm.

provozní doba je   9 - 22 hod., 
rezervace zajišťuje správce hřiště: 
Zd. Škaloud, V Lipkách 253 
(dům cca 50 m od areálu), 
tel.: 326 396 827, 737 477 378.

Ceník:
Organizovaná sportovní činnost dětí 
- zdarma

Občané obce vč. členů sportovních 
organizací a spolků:
-  celé hřiště nebo kurt na volejbal 

a nohejbal 100 Kč/hod.

-  atletická sportoviště 20/hod./os.

Pro ostatní uživatele bez trvalého by-
dliště v obci jsou sazby dvojnásobné. 
Při použití osvětlení ke všem cenám 
příplatek za každou započatou hodi-
nu 100 Kč.
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ceník inZeRce
občanská inzerce 
Zahrnuje krátké osobní oznámení občanů (kondolence, gra-
tulace k životním výročím, vzpomínka atd.) v obvyklém roz-
sahu 2 – 3 řádky po 60ti znacích – 50,- Kč.

řádková inzerce
Jednoduchý řádkový inzerát a stručné nabídky prodejů, kou-
pí či pronájmů – 1 řádek nebo 40 znaků vč. mezer – 15 Kč. 

plošná inzerce
1 strana (250 x 190 mm) 1 500,- Kč
1/2 strany (125 x 190 mm) 800,- Kč
1/4 strany (125 x 85 mm) 400,- Kč
1/8 strany (85 x 60 mm)  200,- Kč
sloupeček (60 x 80 mm) 150,- Kč
sloupec (120 x 80 mm) 350,- Kč

sleva pro opakování inzerátu 
Opakování 2-3 x za rok sleva 15 %, 4-6 x za rok 20 %.

podklady pro inzerci 
•	 texty nejlépe elektronicky nebo čitelně na papíře 

•	 fotky v min. rozlišení 300 dpi nebo originál fotografii   
  (nikoli tištěnou z PC) 

•	 formát doc, pdf nebo jpg

•	 platbu lze uskutečnit hotově při podání    
  nebo bezhotovostním převodem

Příjem inzerce nejpozději v den uzávěrky pro uveřejnění ve 
zpravodaji, který vyjde k 1. následující měsíc. 

Informace o inzerci získáte v infocentru, tel.: 322 312 001, 
e-mail: infocentrum@dolni-bousov.cz. 

kultuRní tipy
25. 4. – 31. 5. okem ptáka galerie Na 
Faře, výstava fotografií Č. ráje focených 
z balonu
1.5. turnaj minižáků pod záštitou sta-
rosty města (14. ročník) fotbalové hři-
ště DB
8.5. fotbalový turnaj starých gard (5. 
ročník) fotbalové hřiště DB
17.5. pochod z Bousova do Bousova
9.00, od ZŠ, vhodné i pro rodiny s dětmi
18.5. Zábavně-poznávací odpoledne
pro děti i rodiče, Bechov
23.5. noc kostelů  20.00, koncert a pro-
hlídka kostela Všeborsko

24.5. hobby autocross - Kosice Cup
závodiště Rachvala
31.5. oslava 120. výročí založení sDh 
vlčí pole a Vlčopolská kapka
1.6. Dětský den 15.00, na koupališti 
5. 6. – 15.8. art stone galerie Na Faře, 
pískovcové plastiky a sochy
6. – 8.6. česká květnice markvartice
7.6. výroční oheň t.o. krásná divoška
osada na Rachvalách
13.6. Den otevřených dveří mŠ
mateřská škola Dolní Bousov
14.6. hobby motocross - Pěnička Cup
závodiště Rachvala

17.6. okrs. soutěž v požárním sportu
Vl. Pole
21.6. memoriál Radka moravce
turnaj žáků v kopané, fotbalové hřiště 
DB
28. – 29.6. Racer buggy dětský auto-
kros, závodiště Rachvala
28.6. – 5.7. Šrámkova sobotka – téma 
zní norma festival českého jazyka, řeči 
a literatury

Aktuální informace a podrobnosti najde-
te na www.infocentrum.dolnibousov.cz.

80. let leDního hokeJe v Dolním Bousově – část Xiii .
1994 – 1995. Jako vítěz loňského mezi-

okresního přeboru východočeského regio-
nu požádali jsme řídící svaz LH v Hradci 
Králové o zařazení do regionální soutěže 
východních Čech skupiny Sever. Odpověď 
svazu byla příznivá a po dvanácti letech 
působení v okresních soutěžích připravu-
jeme se na zápasy v regionální (dříve kraj-
ské) soutěži. 

Domácím kluzištěm nám bude zimní 
stadión v Nové Pace. Pro zdárný průběh 
soutěže bylo nutné zajistit posílení muž-
stva. Z boleslavské Autoškody do našeho 
oddílu přestupují Martin Zelba, Pavel 
Štajner, Víťa Svoboda a Josef Bejr ml. 
Na hostování přicházejí Dušan Kerda, 
Jiří Zörkler, Miloš Pospíšil, Martin a Jan 
Andltovi a Luboš Křiváček. Do branky 
registrujeme Jaroslava Hradiského. Záslu-

hou místních firem PROCLIMA-SVAMP, 
ACI, CEBORA, TOKO, SVOBODA, TRY-
GA, GLENN-HILL, ŠTAJNER Židněves 
a ZENA Mladá Boleslav jsme si po patnác-
ti letech pořídili dvě sady dresů a stulpen 
a kalhot pro hráče. Město Dolní Bousov 
poskytlo autobus a soutěž mohla začít. 

Před mistrovstvím jsme sehráli něko-
lik přípravných zápasů: mladší dorost AŠ 
Mladá Boleslav 7:3, v Nové Pace poráží-
me domácí BK 13:3, s HC Kosmonosy 
6:10, Sojovice 6:6, v Lomnici prohra 4:5, 
na zbrusu novém stadiónu v Jičíně vítězí-
me nad TJ Lázně Bělohrad 12:3, v Kutné 
Hoře porážíme místní Stadion 8:7 a v No-
vém Bydžově končíme přípravu vítězstvím 
5:3. 4. prosince 1994 zahajujeme regionál-
ní přebor na „domácím“ stadiónu v Nové 
Pace vítězstvím nad Sokolem Čestice 15:3. 

V odvetě hrané na přírodním ledě v Čes-
ticích jsme prohráli 2:4. Přehled dalších 
utkání: HC Hronov 6:5, 5:3, Loko Trutnov 
2:8, 4:3 (jako jediný tým jsme dokázali po-
razit vítěze soutěže), HC Opočno 4:5, 6:14, 
HC Lomnice nad Popelkou 4:3, 7:5, BK 
Nová Paka 6:2, 7:6, Sokol Žamberk 8:3, 
17:5, Stadion Nový Bydžov 6:2, 8:1, Sokol 
Semechnice 9:7, 3:7. 

Konečné druhé místo v tabulce se 
ziskem 26 bodů bylo pro nás jako no-
váčka vynikající. Vyhrál Trutnov s 33 
body. Celkem jsme v sezóně odehráli 28 
utkání, 18 mistrovských, 10 přípravných 
a přátelských. Celkové skóre 200:138. Po-
řadí střelců: M. Zelba 47, D. Kerda 31, J. 
Zörkler a V. Svoboda 19, M. Pospíšil 18, 
J. Zelba 12.

(pokračování příště)
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nebudou otištěny. Děkujeme za pochopení.

Z p r a v o d a j  m ě s t a  D o l n í h o  B o u s o v a
společenská kronika  / inzerceBousovák
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společensk á kRonik a
naRoZení
Martin Adam – únor 2014, Dolní Bousov
Nikola Sýkorová – únor 2014, Dolní Bousov
Denisa Vančová – březen 2014, Dolní Bousov

ÚmRtí
Viktor Korda – březen 2013, Dolní Bousov (88 let)
František Campr – březen 2013, Dolní Bousov (79 let)
Jarmila Novotná – březen 2013, Dolní Bousov (88 let)
Jiří Hlaváček – březen 2013, Dolní Bousov (83 let)
Jaroslava Ježková – březen 2013, Dolní Bousov (84 let)
Václav Krouský – březen 2013, Dolní Bousov (91 let)
Marie Linková – březen 2013, Dolní Bousov (67 let)

životní JuBilea oBčanů
květen 2014
 01.05. Švejdová Květoslava, Dolní Bousov  83 let
 10.05.  Hincáková Jaroslava, Dolní Bousov  90 let
 12.05.  Lencová Lidmila, Dolní Bousov  86 let
 15.05.  Šoutová Marie, Dolní Bousov  80 let
 18.05.  Novotný Václav, Bechov  85 let
 20.05.  Karnová Vlasta, Dolní Bousov  92 let
 24.05.  Helikarová Božena, Horní Bousov  91 let
 25.05.  Sedláček Ladislav, Dolní Bousov  70 let
 26.05.  Karešová Milada, Vlčí Pole  84 let
 26.05.  Picek Miroslav, Horní Bousov  83 let
 29.05.  Rejmanová Marie, Dolní Bousov  81 let
 30.05.  Klauzová Anna, Bechov  85 let

červen 2014
 01.06.  Tůmová Alenka, Dolní Bousov  81 let
 03.06.  Bartoň Jan, Dolní Bousov  80 let
 05.06.  Bartková Marie, Dolní Bousov  82 let
 06.06.  Vaňous Karel, Dolní Bousov  85 let
 08.06.  Šanoba Miroslav, Horní Bousov  82 let
 09.06.  Vacek Miroslav, Dolní Bousov  75 let
 11.06.  Jakubec Petr, Dolní Bousov  70 let
 11.06.  Žáková Dagmar, Dolní Bousov  81 let
 13.06.  Málek Milan, Svobodín  81 let
 13.06.  Tejchman Ladislav, Dolní Bousov  70 let
 15.06.  Vachová Lujza, Dolní Bousov  87 let
 19.06.  Austová Miluše, Dolní Bousov  87 let
 19.06.  Hervertová Hana, Dolní Bousov  81 let
 28.06.  Hajduchová Drahoslava, Bechov 80 let 
 28.06.  Sýkora František, Dolní Bousov  70 let
 30.06.  Kyzivátová Božena, Dolní Bousov  87 let

  Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

poDěkovaní
Děkuji vedení F. K. v zastoupení pana Zumra za dar a blahopřání 
k mému jubileu.                                                      Nepraš Antonín

Děkuji touto cestou zástupcům Městského úřadu za blahopřání 
k mému jubileu.                                                           Jan Řeháček

Děkujeme za srdečné blahopřání k našim narozeninám Městské-
mu úřadu a též sportovnímu klubu oddílu kopané za dárky.

Marta a Josef Skramužských

Děkuji městskému úřadu, panu tajemníkovi Kulovi a paní Jelín-
kové za blahopřání a dárek k mým narozeninám.   Luboš Pelikán

Děkuji zástupcům Městského úřadu Dolní Bousov a také své ro-
dině dětem, vnoučatům a pravnoučatům.        Doubravská Vlasta

smuteční poDěkování
Děkujeme všem, kteří se přišli rozloučit s p. Ing. Jiřím Hlaváč-
kem z Dolního Bousova na jeho poslední cestě.   synové s rodinou

vZpomínka
Dne 3. května uplyne 20 let od doby, kdy nás navždy opustil pan 
Zdeněk Svoboda. S láskou vzpomínají

manželka a dcery s rodinami.

Dne 8. 5. 2014 by se dožila naše drahá maminka, babička a pra-
babička Josefa Doškářová z Dolního Bousova 100 let. Kdo jste 
znali, vzpomeňte s námi. S láskou vzpomínají

dcery Dana Bechyňová a Lidka Verflová se svými rodinami. 

Dne 13. 4. 2014 uplynulo 10 let od úmrtí našeho milovaného ta-
tínka, dědečka, bratra, švagra a strýce pana Františka Skramuž-
ského z Dolního Bousova a 8. 4. 2014 uplynulo 5 let od úmrtí 
naší maminky, babičky, prababičky, tety a švagrové paní Aleny 
Skramužské. Kdo jste je znali, věnujte jim tichou vzpomínku. 
V našich srdcích jsou stále, nikdy nezapomeneme

dcera Alena s manželem Vláďou, dcera Zdena s manželem 
Jirkou, vnučky Soňa a Kamila s rodinami, bratr Josef s rodinou.

Dne 21. února to bylo 10 let od úmrtí naší drahé maminky, babič-
ky, paní Boženy Janů a 21. března to bylo 23 let od úmrtí naše-
ho drahého tatínka pana Bohuslava Janů z Vlčího Pole. S úctou 
a láskou vzpomínají a za tichou vzpomínku děkují 

dcera s manželem a vnuci Luboš s rodinou, Petr s rodinou. 

inZeRce
 Hledáme hodnou a milou paní na občasné vyzvedávání naší 
dcery ze školy. Bydliště v Dolním Bousově vítáno. Odměna doho-
dou, více při osobní schůzce. Tel.: kontakt 728 991 930.

 Pronajmu byt 2+kk na náměstí v D. Bousově. Tel.: 774 546 875


